
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 8439
2.  Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Σ. Καλαφάτη, σελ.

8461
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Νέου Ηρακλείου, το 5ο
Δηµοτικό Σχολείο Ιλίου, το Δηµοτικό Σχολείο Κεραµείων Λέ-
σβου, το Ιδιωτικό Δηµοτικό Σχολείο "Εκπαιδευτήρια ο Από-
στολος Παύλος" και φοιτητές από το Πανεπιστήµιο St.
John's, σελ. 8465, 8467, 8473

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 8463, 8464, 8467, 8474,
8475

5. Επί προσωπικού θέµατος, σελ.  8464

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών  µε αριθµό από 1935 έως 1967,

σελ. 8440 – 8449                  
2. Απαντήσεις υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών , σελ.

8450-8460
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 29 Μαΐου 2017, σελ. 8461
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινω-

νιών και Ενηµέρωσης:
i. σχετικά µε το τηλεοπτικό σήµα σε αποµακρυσµένες πε-

ριοχές, σελ. 8462
ii. σχετικά µε την επαναλειτουργία της Σαµιακής Τηλεόρα-

σης και το πλαίσιο εύρυθµης λειτουργίας των περιφερειακών
ΜΜΕ, σελ. 8464

β) Προς την Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, µε θέµα: «Υπεξαίρεση στην οικο-
νοµική διαχείριση του Θεραπευτηρίου Χρόνιων Παθήσεων
Δράµας», σελ. 8466

γ) Προς τον Υπουργό Μεταναστευτικής Πολιτικής, σχετικά
µε την έλλειψη ενηµέρωσης για τη στέγαση προσφύγων στο
Κιλκίς, σελ. 8468

δ) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας µε
θέµα:

i. « Ίδρυση ΠΟΑΥ (Περιοχή Οργανωµένης Ανάπτυξης Υδα-
τοκαλλιεργειών) στην Κάλυµνο», σελ. 8470

ii. «αυθαίρετες κατασκευές και καταπατήσεις παραλιών
στη Μύκονο», σελ. 8471

iii. σχετικά µε τις υπέρογκες χρεώσεις σε λογαριασµούς
της ΔΕΗ, σελ. 8472

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ

ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 
σελ. 8439-8475

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ  Ά. , σελ. 8464
ΔΑΒΑΚΗΣ Α. , σελ. 8474, 8475
ΣΕΒΑΣΤΑΚΗΣ Δ. , σελ. 8464
ΦΩΤΙΟΥ Θ. , σελ. 8463
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 8463, 8464, 8467, 8475

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΦΩΤΙΟΥ Θ. , σελ. 8464

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ  Ά. , σελ. 8462, 8463, 8464
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ Γ. , σελ. 8468, 8469
ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ Η. , σελ. 8470, 8473
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Δ. , σελ. 8472
ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ Δ. , σελ. 8462, 8464, 8466, 8467
ΜΟΥΖΑΛΑΣ Γ. , σελ. 8468, 8469
ΠΑΠΠΑΣ Ν. , σελ. 8462, 8463, 8464, 8465
ΣΕΒΑΣΤΑΚΗΣ Δ. , σελ. 8464, 8465
ΣΤΑΘΑΚΗΣ Γ. , σελ. 8470, 8471, 8472, 8473
ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ Ν. , σελ. 8471, 8472
ΦΩΤΙΟΥ Θ. , σελ. 8466, 8467 

ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ 
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 8473

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’

Παρασκευή 26 Μαΐου 2017



Αθήνα, σήµερα στις 26 Μαΐου 2017, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.05’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΣ ΧΡΙΣΤΟ-
ΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 25–5-2017
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-

εδρείου τα Πρακτικά της ΡΚΕ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
25 Μαΐου 2017 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «Μέτρα για την επιτάχυνση του κυβερνητικού έργου
σε θέµατα εκπαίδευσης»).

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Γεωργία Γεννιά,
Βουλευτή Α’ Πειραιά, τα ακόλουθα: 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡKΣΤ’

Παρασκευή  26 Μαΐου 2017



8440 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
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8442 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8444 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8446 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8448 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8450 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’ - 26 ΜΑΪΟΥ 2017 8451



8452 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8454 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8456 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8458 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8460 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
το δελτίο των επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέρας 29 Μαΐου
2017.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 871/23-5-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αλέξανδρου Τριανταφυλλίδη προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυ-
νας, µε θέµα: «Πρώην Στρατόπεδο Κόδρα Καλαµαριάς – Ανατο-
λικής Θεσσαλονίκης: Ανάδειξη της περιοχής σε υπερτοπικό
πάρκο».

2. Η µε αριθµό 866/22-5-2017 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αικατερίνης Παπακώστα
- Σιδηροπούλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ένταξη
καινοτόµων και ορφανών φαρµάκων στο Ελληνικό Σύστηµα Απο-
ζηµίωσης.

3. Η µε αριθµό 868/23-5-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αργολίδας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ
κ. Ιωάννη Μανιάτη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, σχετικά µε την ενεργοποίηση της απόφασης για πιλοτική
µελέτη της Ζώνης Οικιστικού Ελέγχου (ΖΟΕ) Άργους.

4. Η µε αριθµό 872/23-5-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Δελή προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρη-
σκευµάτων, µε θέµα: «Να ανοίξει τώρα ξανά το Ολοκληρωµένο
Πληροφοριακό Σύστηµα Διαχείρισης Προσωπικού Α/θµιας και
Β/θµιας (ΟΠΣΥΔ) για όσους δεν πρόλαβαν».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 867/22-5-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Φλώρινας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Αντωνιάδη προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Συνολική και
όχι τµηµατική µετεγκατάσταση της κοινότητας Αχλάδας του
Νοµού Φλώρινας».

2. Η µε αριθµό 873/23-5-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου
Κατσώτη προς τον Υπουργό Μεταναστευτικής Πολιτικής, σχετικά
µε τη λειτουργία του κέντρου υποδοχής προσφύγων στο Λαύ-
ριο.

3. Η µε αριθµό 701/6-4-2017 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Β’ Πειραιά της Ένωσης Κεντρώων κ. Θεοδώρας Μεγαλοοικονό-
µου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το κλείσιµο των τοπι-
κών ιατρείων Ευγένειας – Χαραυγής Κερατσινίου από τη Β’
Υγειονοµική Περιφέρεια Αττικής. 

4. Η µε αριθµό 761/25-4-2017 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Αχαΐας κ. Νικόλαου Νικολόπουλου προς τον
Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Θα κατατεθεί επίσηµη υποψηφιότητα
της Πάτρας για τη µετεγκατάσταση της Ευρωπαϊκής Υπηρεσίας
Φαρµάκων;».

Επίσης, ο Βουλευτής Σταύρος Καλαφάτης ζητεί άδεια από τις
εργασίες της Βουλής λόγω απουσίας στο Λονδίνο για προσωπι-
κούς λόγους από 29-5-2017 έως 2-6-2017. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνε-

πώς η Βουλή ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Ξεκινάµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 865/22-5-2017 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου (Β’) της Βουλευτού Β’ Αθηνών της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Άννας – Μισέλ Ασηµακοπούλου προς τον
Υπουργό Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρω-
σης, σχετικά µε το τηλεοπτικό σήµα σε αποµακρυσµένες περιο-
χές. 

Στην επίκαιρη ερώτηση της κυρίας συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρω-
σης κ. Νικόλαος Παππάς.

Κυρία Ασηµακοπούλου, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, περιφέρεστε ανά την Ελλάδα ασκώντας κριτική

στον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης η οποία, κατά την
άποψή µου, είναι στο όριο πλέον της προσωπικής εµπάθειας. Ως
το alter ego του Πρωθυπουργού κ. Τσίπρα, δεν ασκείτε µόνο κρι-
τική στον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, αλλά υπερα-
σπίζεστε την τάχα µου δήθεν ηρωική, αλλά αποτυχηµένη
διαπραγµάτευση που τον έχει οδηγήσει σε τέτοια δηµοσκοπική
κατάρρευση, που σύµφωνα µε το περιοδικό «TIMES» διαβάζω ότι
βρίσκεται στους πέντε λιγότερο δηµοφιλείς ηγέτες του κόσµου,
κάτω από τον κ. Τραµπ, µε καλή παρέα. Έχει για παρέα τους προ-
έδρους της Βενεζουέλας, της Βραζιλίας, της Μαλαισίας και της
Νότιας Αφρικής. Πού και πού, όµως, στις περιοδείες σας, όπως
προσφάτως στη Θράκη, ασχολείστε και µε το αντικείµενο του
Υπουργείου σας, πλην σπανίως. Είµαστε εδώ, λοιπόν, για να συ-
ζητήσουµε τις διθυραµβικές εξαγγελίες σας ότι λύσατε το θέµα
της τηλεοπτικής κάλυψης των αποµακρυσµένων αυτών περιοχών.

Ελπίζω ότι δεν θα αναλωθούµε σε λεπτοµέρειες που τεκµαί-
ρονται εδώ µε χαρτιά που έχω µαζί µου. 

Συγκεκριµένα, ξέρετε ότι έχουµε πετύχει ένα ποσοστό τηλεο-
πτικής κάλυψης, πληθυσµιακής κάλυψης από τη µετάβαση στην
ψηφιακή εποχή 96,2%, από τα υψηλότερα της Ευρώπης. Όµως,
η Νέα Δηµοκρατία είχε προνοήσει για να καλύψει και το θέµα
αυτό στις αποµακρυσµένες περιοχές –αναφέροµαι στην ανατο-
λική Μακεδονία, τη Θράκη και το βόρειο Αιγαίο- όπου είχε εγκρι-
θεί ένα έργο µε πόρους από το πρόγραµµα «Ψηφιακή Σύγκλιση»
1,2 εκατοµµύρια ευρώ σε έξι µήνες το 2015 και θα έλυνε το πρό-
βληµα για διακόσιες χιλιάδες µόνιµους κατοίκους.

Έρχεστε, λοιπόν, εσείς και συγκεκριµένα ο προκάτοχός σας,
ο κ. Σπίρτζης και όταν αναλαµβάνει το Υπουργείο, το απεντάσσει
από το πρόγραµµα «Ψηφιακή Σύγκλιση» και το εντάσσετε εσείς
τώρα να χρηµατοδοτηθεί µε προϋπολογισµό 60% πάνω, 1,9 εκα-
τοµµύρια ευρώ, η πληθυσµιακή κάλυψη 75% κάτω, από διακόσι-
ους χιλιάδες µόνιµους κατοίκους στους σαράντα δύο µόνιµους
κατοίκους. Αφήνετε έξω -θέµα που έχουν αναδείξει οι Βουλευτές
µας, ο κ. Κυριαζίδης και ο κ. Δηµοσχάκης- την Καβάλα και τη
Δράµα. Αφήνετε έξω τη Λέσβο και τη Μυτιλήνη και ο προϋπολο-
γισµός είναι από την ΕΕΤΤ, δηλαδή από κρατικούς πόρους.

Η ερώτησή µου, λοιπόν, είναι απλή: Γιατί από το αποθεµατικό
της ΕΕΤΤ; 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον

λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τρία λεπτά.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-

πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Μου κάνει πραγµατικά εντύπωση
που ακόµα και σήµερα έρχεστε στη Βουλή να υπερασπιστείτε
αυτή τη σκανδαλώδη σύµβαση µε την «DIGEA». Είναι µια σύµβαση
η οποία προέκυψε από έναν διαγωνισµό - παρωδία, έναν διαγωνι-
σµό µε έναν συµµετέχοντα, ένα τίµηµα εξευτελιστικό για τον
«αέρα» της χώρας, ο οποίος µε 18 εκατοµµύρια παραχωρήθηκε
στον νικητή του διαγωνισµού, ο οποίος νικητής έτρεχε µόνος του
–ως εκ θαύµατος!- σε αυτόν τον διαγωνισµό για το εξευτελιστικό
ποσό των 18 εκατοµµυρίων, εκ των οποίων βεβαίως, διότι πρέπει
να διευκολύνουµε όταν πρόκειται για ιδιοκτήτες τηλεοπτικών

σταθµών, το τίµηµα καταβάλλεται τµηµατικά και µέχρι στιγµής
έχουµε καταβάλει, αν δεν κάνω λάθος, 7 εκατοµµύρια.

Εκτός τούτου, έρχεστε τώρα µε την ερώτησή σας να υπερα-
σπιστείτε τι ακριβώς; Γράφετε στην ερώτηση ότι εντάξατε στις
23-1-2015 έργα, την Παρασκευή πριν τις εκλογές; Συγχαρητήρια!
Είχατε προεκλογική συγκέντρωση, δηλαδή µίλαγε ο κ. Σαµαράς
στο Σύνταγµα και εσείς εντάσσατε έργα, µήπως και καλύψετε τις
ενοχές σας από το τεράστιο σκάνδαλο της µετάβασης στην ψη-
φιακή εποχή, η οποία θέλω να θυµίσω στον ελληνικό λαό ότι είχε
δύο «µαύρα». Είχε το «µαύρο» της ΕΡΤ πριν και το «µαύρο» για
τους πολίτες µετά, τους πολίτες των περιοχών αυτών στις οποίες
αναφέρεστε στην ερώτησή σας, τους πολίτες των περιοχών τους
οποίους εµείς τώρα καλύπτουµε. Είναι ειρωνεία –ας µην χρησι-
µοποιήσω κάποια βαριά έκφραση- να έρχεστε αυτή τη στιγµή και
να λέτε, επειδή προσπαθήσατε να καλύψετε κάποιες ενοχές σας,
ότι είχατε λύσει αυτό το πρόβληµα. 

Ποιο πρόβληµα είχατε λύσει; Θα καλύπτονταν σε έξι µήνες;
Κατά µέσο όρο δεκατέσσερις µήνες χρόνο εκτέλεσης και διεξα-
γωγής του διαγωνισµού έχουν τα έργα ανάλογου περιεχοµένου
και µετά το φυσικό αντικείµενο έξι και επτά µήνες. Θα φτάναµε
στο τέλος του 2015 και βεβαίως αυτά τα έργα θα έπρεπε να γί-
νουν από δηµόσιους πόρους.

Μου λέτε για τους πόρους της ΕΕΤΤ. Οι πόροι της ΕΕΤΤ είναι
πόροι που έρχονται από τους τηλεπικοινωνιακούς παρόχους. Δεν
είναι πόροι του Έλληνα φορολογούµενου, τον οποίο εσείς θα
επιβαρύνατε και χωρίς βεβαίως να λύνεται το πρόβληµα. Τουλά-
χιστον τρία χρόνια θα έπαιρνε και µε αµφίβολη αποτελεσµατικό-
τητα.

Έρχοµαι τώρα στο τι κάνουµε εµείς. Η δική µας δράση περι-
λαµβάνει: Πρώτον, δωρεάν χορήγηση εξοπλισµού -και αποκωδι-
κοποιητή και κεραία- µε διετή εγγύηση, δωρεάν εγκατάσταση
του εξοπλισµού, δωρεάν πρόσβαση για πάντα στους ελληνικούς
τηλεοπτικούς σταθµούς ελεύθερης λήψης εθνικής εµβέλειας,
στους σταθµούς περιφερειακής εµβέλειας που µεταδίδονται από
τη δορυφορική πλατφόρµα των παρόχων και στους τουλάχιστον
πενήντα ελεύθερους στον δορυφόρο τηλεοπτικούς και τριάντα
ελεύθερους ραδιοφωνικούς σταθµούς.

Οι παρεχόµενες υπηρεσίες είναι απολύτως και σαφώς περισ-
σότερες και ποιοτικότερες και παρέχονται χωρίς κανέναν χρο-
νικό περιορισµό. Η δορυφορική τεχνολογία καλύπτει ακόµα και
τις πλέον ιδιαίτερες από γεωµορφολογική άποψη περιοχές. Κα-
θαρό κόστος δεν είναι 1,9 εκατοµµύρια. Είναι 1,5 εκατοµµύριο
και καταβάλεται εφάπαξ και δεν απαιτείται δέσµευση επιπλέον
πόρων. Η γραφειοκρατία παρακάµπτεται και αυτή τη στιγµή εκα-
τοντάδες πολίτες ήδη έχουν εγκαταστήσει τα δορυφορικά τους
πιάτα και µέχρι τον Οκτώβριο του τρέχοντος έτους δεκαέξι χι-
λιάδες νοικοκυριά ή ογδόντα χιλιάδες πολίτες θα έχουν τέτοιο
δικαίωµα πρόσβασης.

Eπειδή αναφερθήκατε και στην ερώτηση του συναδέλφου της
Νέας Δηµοκρατίας, καλωσορίζουµε αυτή την ειλικρινή αγωνία
και σας δηλώνω εδώ, ενώπιον και της Εθνικής Αντιπροσωπείας,
ότι αναζητούµε πόρους, ούτως ώστε αυτό το αποτελεσµατικό-
τατο πρόγραµµα να γενικευτεί, διότι δικαίωµα στην πρόσβαση...

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Γιατί αυτή η διάκριση;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-

πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Ποια διάκριση;
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Της Δράµας και της Κα-

βάλας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-

πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Ξεκινήσαµε, λοιπόν, από τις πα-
ραµεθόριες.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Παραµεθόριες; Πιο παραµεθόριο
από την Δράµα δεν υπάρχει.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Ξεκινήσαµε, λοιπόν, από τις
εθνικά ευαίσθητες περιοχές και βεβαίως αναζητούµε τρόπους
να γενικευτεί.

Εάν εδώ πέρα έχουµε παραίνεση να συνεχίσουµε και να γενι-
κεύσουµε το έργο, την καλωσορίζω. Εάν µας κάνετε κριτική γιατί
το ξεκινήσαµε, µε συγχωρείτε, αλλά λυπάµαι πάρα πολύ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
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λόγο έχει η κ. Ασηµακοπούλου για τρία λεπτά.
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ και πάλι,

κυρία Πρόεδρε.
Πρώτον, για την «DIGEA» αν θέλετε να το αµφισβητήσετε, ο

εισαγγελέας πάντως το έχει βάλει στο συρτάρι. Το έχω καταθέ-
σει στα Πρακτικά αυτό. Το γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ. Την έχουµε
κάνει αυτή την κουβέντα. Άµα χρειαστεί, θα την ξανακάνουµε.

Δεύτερον, δεν υπήρξε προεκλογική εξαγγελία της Νέας Δη-
µοκρατίας. Εδώ είµαστε, απόφαση ένταξης υπάρχει. Την ξέρετε.
Την γνωρίζετε. Είναι στη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ». Επίσης επ’ αφορµή θα την
καταθέσω.

Τρίτον, δεσµεύοµαι για τους όρους που αναφέρατε σχετικά
µε αυτά τα οποία δίνετε στους πολίτες, να φτιάξω έναν πίνακα,
να τον δώσω στη δηµοσιότητα, να συγκρίνω αυτά που δίνετε
εσείς και αυτά τα οποία ήταν ενταγµένα από το προηγούµενο
έργο, για να υπάρχει µεταξύ µας µια κουβέντα λυµένη επί του
θέµατος.

Πρέπει, όµως, να σας οµολογήσω στον χρόνο που µου απο-
µένει ότι δεν µου κάνει καµµία εντύπωση η απάντησή σας, δη-
λαδή την περίµενα πλήρως. Γιατί; Διότι, όπως είπα, είστε το alter
ego του κ. Τσίπρα και το επικοινωνιακό αφήγηµα, το οποίο ο
ίδιος εξέφρασε µέσα στη Βουλή των Ελλήνων προσφάτως ανα-
φερόµενος στις προσδοκίες από το πρόσφατο Eurogroup, επέ-
λεξε να το εκφράσει µε µια φράση στα αγγλικά, την οποία αν µου
επιτρέπετε θα χρησιµοποιήσω. Είπε ότι είναι too good to be true.
Έτσι και εσείς, too good to be true αυτά τα οποία θα δώσετε
στους κατοίκους στη Θράκη και στην ανατολική Μακεδονία. Και,
βεβαίως, είπαµε ότι αφήνετε έξω τη Δράµα, την Καβάλα και τη
Λέσβο.

Too good to be true, λοιπόν. Αυτό είναι το καινούργιο σας αφή-
γηµα. Τύφλα να έχει, κύριε Υπουργέ, το success story. Γιατί το
too good to be true, δηλαδή πολύ καλό για να είναι αληθινό, είναι
ακόµα καλύτερο από αυτό. 

Βέβαια, too good to be true τώρα, θα σκίζατε το µνηµόνιο.
Ουπς, too good to be true ήταν ότι θα σκίζατε το µνηµόνιο, γιατί
φέρατε τρίτο µνηµόνιο, χρεώσατε τη χώρα 100 δισεκατοµµύρια
ευρώ και τώρα τέταρτο µνηµόνιο, στο οποίο τέταρτο µειώνετε
το αφορολόγητο και κόβετε τις συντάξεις. Θα αναφερθώ και σε
εσάς, κυρία Φωτίου, επειδή είστε στην Αίθουσα. Μην ανησυχείτε.
Αυτό ήταν το too good to be true σε σχέση µε το µνηµόνιο.

Too good to be true, δεν θα φέρνατε ούτε ένα ευρώ νέα µέτρα.
Φέρατε 4,9 δισεκατοµµύρια. 

Too good to be true, 12 δισεκατοµµύρια παροχές στο πρό-
γραµµα της Θεσσαλονίκης. Συνολικός λογαριασµός 14,2 δισε-
κατοµµύρια ευρώ.

Too good to be true, παράλληλο πρόγραµµα µε κοινωνικές πα-
ροχές. Να η κ. Φωτίου. Τι καταργείτε τώρα; 

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κυρία Πρό-
εδρε, θα ήθελα τον λόγο.

ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Επίδοµα οικονοµικής ενί-
σχυσης µέχρι το πέρας υποχρεωτικής εκπαίδευσης, επίδοµα οι-
κονοµικής ενίσχυσης απροστάτευτων τέκνων, κοινωνικής
προστασίας σε κατάσταση ένδειας, επιδότησης νεοεισερχοµέ-
νων στην αγορά εργασίας.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Πόσες
φορές θα τα πείτε;

ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Too good to be true ότι
θα τρώει γεµιστά ο κόσµος σαν αποτέλεσµα της κοινωνικής σας
πολιτικής.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Δεν υπάρ-
χουν επίκαιρες πια. Δεν µιλάει για την επίκαιρη. Τελείωσαν οι
επίκαιρες. 

ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Too good to be true, απο-
γειώνεται η χώρα σε ανάπτυξη και είµαστε σε ύφεση και έχει κο-
στίσει αυτή η ιστορία 29 δισεκατοµµύρια ευρώ ΑΕΠ.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Υπάρχει
µόνο προπαγάνδα, τίποτα άλλο.

ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Λοιπόν, κύριε Παππά, too
good to be true, κατέληξε µετά από το Eurogroup στο να πει ο κ.
Τσακαλώτος, µαθαίνουµε από τα Πρακτικά, ότι τελικά η πρόταση
που είναι πάνω στο τραπέζι να είναι το ΔΝΤ, αλλά να µην βάλει
χρήµατα µέχρι τις γερµανικές εκλογές, που µάλλον θα την δε-
χτείτε στις 15 Ιουνίου, λοιπόν αυτή από το too good to be true,
πολύ καλό για να είναι αληθινό, την χαρακτήρισε the worst of all
worlds, δηλαδή ό,τι χειρότερο στον κόσµο µπορούσατε να πετύ-
χετε στο Eurogroup.

Εγώ κλείνω, κυρία Πρόεδρε -και ευχαριστώ για την ανοχή σας-
και επειδή επιλέξατε εσείς -ο κ. Τσίπρας- να χρησιµοποιήσετε
αγγλικές φράσεις, τελειώνω µε µια φράση η οποία είναι και τρα-
γούδι, το οποίο σας το αφιερώνω: «Enough is enough», κύριε
Υπουργέ!

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ζήτησε

τον λόγο και η κ. Φωτίου.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Θα µιλήσω
µετά τον κύριο Υπουργό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Επί τη
ευκαιρία, όµως, να απαντάµε για το θέµα που έχει προγραµµα-
τιστεί, κυρία Ασηµακοπούλου, γιατί τώρα ανοίγουµε άλλα θέ-
µατα.

ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Έτυχε να είναι µέσα στην
Αίθουσα η κ. Φωτίου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Νοµίζω κατ’ αρχάς ότι είναι προ-
φανές ότι η κ. Ασηµακοπούλου στη δεύτερη τοποθέτησή της δεν
είχε απολύτως τίποτα να πει για την ουσία της ερώτησης και διο-
λίσθησε στο γνωστό αφήγηµα της Νέας Δηµοκρατίας περί κα-
τάρρευσης της δικής µας διαπραγµάτευσης και λοιπά.

Επειδή µιλήσατε για τη σύµβαση της «DIGEA» και για την αρ-
χειοθέτηση από τον εισαγγελέα, θέλω να σας πω ότι ό,τι είναι
νόµιµο δεν είναι και ηθικό. Αυτή η σύµβαση ήταν απολύτως ανή-
θικη εις βάρος του δηµοσίου, διότι στην Ελλάδα συνετελέσθη
µία «αεροπειρατεία» για την οποία η παράταξή σας είναι απολύ-
τως υπόλογη.

Το πρόγραµµά µας, κυρία Ασηµακοπούλου, είπατε ότι είναι too
good to be true, δηλαδή πολύ καλό για να είναι αληθινό. Είναι και
καλό και αληθινό. Καλωσορίζω –το λέω και το επαναλαµβάνω-
διατυπώσεις της Αντιπολίτευσης οι οποίες µας εξωθούν, µας
σπρώχνουν στο να το γενικεύσουµε. Δεσµεύοµαι να πω εδώ,
ενώπιόν σας, ότι αυτό θα το εξετάσουµε.

Μία κουβέντα µόνο θα πω, επειδή πήρατε την ευκαιρία και µι-
λήσατε και για το δικό σας success story. Το 2014 έκλεισε µε
ύφεση 1,2%, το 2014 η Ελλάδα είχε σαφές χρηµατοδοτικό πρό-
βληµα, το οποίο το έχουν οµολογήσει στελέχη σας µέσα σε αυτή
την Αίθουσα για τον Μάρτιο του 2015, το 2014 η χώρα είχε δε-
σµευτεί σε πλεονάσµατα τα οποία, κατά τον Υπουργό Οικονοµι-
κών σας, τον κ. Γκίκα Χαρδούβελη, δεν έβγαιναν. 

Στη δική µας διαπραγµάτευση -και αυτό πλέον είναι ιστορικά
καταγεγραµµένο- έχουµε δώσει αγώνα για να βγάλουµε από τις
πλάτες του ελληνικού λαού όλες τις επώδυνες δεσµεύσεις. Απο-
τέλεσµα; Η Ελλάδα έχασε µισό εκατοµµύριο θέσεις εργασίας
κατά τη διακυβέρνηση Παπανδρέου, διακόσιες πενήντα χιλιάδες
θέσεις εργασίας κατά τη διακυβέρνηση Σαµαρά και έχει κερδίσει
διακόσιες χιλιάδες θέσεις εργασίας µε τη δική µας διακυβέρ-
νηση. 

Τα στοιχεία για την ελληνική οικονοµία είναι ενθαρρυντικά. Τα
βλέπει η παγκόσµια οικονοµική κοινότητα. Ποιοι δεν τα βλέπουν;
Οι κύκλοι του γερµανικού Υπουργείου Οικονοµικών, οι οποίοι δεν
µπορούν να συµβιβαστούν µε την ιδέα ότι µία αριστερή προοδευ-
τική διακυβέρνηση βγάζει τη χώρα από τη λάσπη στην οποία
εσείς τη βυθίσατε και βεβαίως εσείς, οι οποίοι είστε εγκλωβισµέ-
νοι σε ένα αφήγηµα το οποίο στερείται οποιουδήποτε «πατήµα-
τος» σε σχέση µε την πραγµατικότητα. Κλείνει η αξιολόγηση,
προχωράµε παρακάτω. 

Προς Θεού, µη µας κάνετε κριτική για τα ζητήµατα του χρέ-
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ους. Εσείς αναζητούσατε πιστοποιητικά γύρω - τριγύρω. Εµείς
τι λέµε; Ότι χρειάζεται αναδιάρθρωση, η οποία ακριβώς θα ανοί-
ξει τον δρόµο για να επιβεβαιωθούν και να γίνουν ακόµα πιο στα-
θερά τα σηµάδια ανάκαµψης της ελληνικής οικονοµίας.

Για τα θέµατα των επιδοµάτων η Υπουργός Θεανώ Φωτίου νο-
µίζω ότι µπορεί να σας διαφωτίσει.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, έχετε κανένα χρο-
νοδιάγραµµα για την κάλυψη Δράµας - Καβάλας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Κυριαζίδη, δεν υπάρχει διάλογος εδώ. Μην το επιβαρύνουµε, δεν
έχει νόηµα.

Κυρία Φωτίου, έχετε τον λόγο επί προσωπικού για ένα λεπτό.
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Η κ. Φωτίου µπορεί να µι-

λάει, αλλά ο συνάδελφος δεν µπορεί να ρωτάει τον κ. Παππά;
Γιατί, κυρία Πρόεδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Πώς,
κυρία Ασηµακοπούλου; Γίνεται διάλογος; Δεν γίνεται. Αυτά είναι
πρωτοφανή για τον κοινοβουλευτικό έλεγχο. Σας παρακαλώ.

ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Θέλει να απαντήσει ο
Υπουργός. Γιατί δεν τον αφήνετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρία
Φωτίου, έχετε τον λόγο επί προσωπικού για ένα λεπτό.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Επειδή µε
είδαν ότι µπήκα στην Αίθουσα και άρα πήραν «παραµάζωµα» και
την πρόνοια, επαναλαµβάνω, για να ακούει όλος ο ελληνικός
λαός, ότι εδώ οι επίκαιρες ερωτήσεις νόµιζα ότι ήταν επί συγκε-
κριµένου θέµατος. Αυτό είναι η παράδοση της Βουλής. Αντ’
αυτού, υπάρχει ένα «σκονάκι» που επαναλαµβάνεται για λόγους
προπαγανδιστικούς.

Μεταξύ των άλλων, η προπαγάνδα σαρώνει και τα επιδόµατα.
Παραλάβαµε ένα επιδοµατικό κράτος, το οποίο είχε συνολικό
προϋπολογισµό 780 εκατοµµύρια για το 2015, ψηφισµένο από
την κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ. Το πή-
γαµε σε συνθήκες ακραίας κρίσης και µεγάλης ασφυξίας στο 1
δισεκατοµµύριο 500 εκατοµµύρια. Το ψηφίσαµε το 2016. Το 2017
θα ψηφίσουµε µεγαλύτερο προϋπολογισµό για την πρόνοια και
το 2018 θα ψηφίσουµε 2 δισεκατοµµύρια 700 εκατοµµύρια για
την πρόνοια. Αυτό και µόνο απαντάει. 

Έχω πει, όµως, και το παράδειγµα του απροστάτευτου και τε-
λειώνω µε αυτό. Είναι πολύ µεγάλη ντροπή αυτό που λέγεται.
Στο απροστάτευτο τέκνο έδιναν 44 ευρώ και δίνουµε 100 ευρώ
µε την ένταξη µέσα στο ΚΕΑ. Είναι πολύ µεγάλο ψεύδος! Όλος
ο ελληνικός λαός καθηµερινά θα τα βιώνει τα ψεύδη τους. Δεν
χρειαζόµαστε τα µίντια για να αναπαράγουν τα ψεύδη.

ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Να τα κλείσουµε τα µίντια
τότε! Αυτό θα το κάνει ο κ. Παππάς! Αλίµονο, απατεώνες είστε;

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Σε µένα
αναφέρεστε; Στην Κυβέρνησή µας; Ντροπή σας! Η ερώτηση
ήταν σαφής και βεβαίως υπονοούσε ότι δεν είµαστε απατεώνες.
Αν έχετε ένα στοιχείο ότι είµαστε απατεώνες, να το φέρετε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρία
Φωτίου και κυρία Ασηµακοπούλου, ολοκληρώθηκε η ερώτησή
σας. Σας παρακαλώ!

Προχωρούµε στην έβδοµη µε αριθµό 660/28-3-2017 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου (Β’) του Βουλευτή Σάµου του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Σεβαστάκη προς τον
Υπουργό Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης,
σχετικά µε την επαναλειτουργία της «Σαµιακής Τηλεόρασης» και
το πλαίσιο εύρυθµης λειτουργίας των περιφερειακών ΜΜΕ.

Παρακαλώ, κύριε Σεβαστάκη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΕΒΑΣΤΑΚΗΣ: Όταν σταµατήσουν οι συνάδελ-
φοι και µου επιτρέψουν, θα µιλήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Φαίνε-
ται ότι απαγορεύεται σήµερα, έχουµε ένταση. Σας παρακαλώ
πολύ! Ηρεµία. 

Ελάτε, κύριε Σεβαστάκη.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΕΒΑΣΤΑΚΗΣ: Εκτός από την πολιτική αντιµα-

χία στη στρατόσφαιρα υπάρχει και η πραγµατικότητα. Η διαδι-

κασία των επίκαιρων ερωτήσεων, ειδικά όταν υπάρχει µεγάλος
πολιτικός φόρτος, είναι πολύ σηµαντική, αφορά την πραγµατι-
κότητα και πρέπει η διαδικασία να έχει την ησυχία και την οργά-
νωσή της. Θα µιλήσω, λοιπόν, προσπαθώντας να ξαναβρώ την
πραγµατικότητα από τη στρατόσφαιρα του προηγούµενου δια-
στήµατος. 

Θα µιλήσω για την επαναλειτουργία της «Σαµιακής Τηλεόρα-
σης» και ευχαριστώ τον κύριο Υπουργό που έρχεται στη Βουλή
να απαντήσει. Θέλω να πω ότι η «Σαµιακή Τηλεόραση» είναι ο
µοναδικός τηλεοπτικός σταθµός του νοµού, που λειτουργεί αδια-
λείπτως απ’ τη δεκαετία του 1990, πειραµατικά στην αρχή, ανα-
βαθµίστηκε σε διαφορετικές φάσεις, απέκτησε και θεµελίωσε µια
εγκυρότητα και µια αξιοπιστία. Δυστυχώς η σύµβαση ή τα συν-
δροµητικά βάρη ή τα βάρη της χρήσης της ψηφιακής πλατφόρ-
µας της «DIGEA» τον πίεσαν και λόγω της κρίσης σταµάτησε να
εκπέµπει.

Στο δεύτερο σκέλος της ερώτησης θα αναπτύξω και παρά-
πλευρες πλευρές, αποτελέσµατα και απηχήσεις που έχει αυτό
το φαινόµενο. Εντούτοις, µένοντας στο κείµενο της ερώτησης,
θα πω τα ακόλουθα. 

Επειδή είναι αναγκαία η ενδελεχής αποσαφήνιση του πλαισίου
λειτουργίας των τοπικών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, ώστε αυτά
να λειτουργούν µε διαφάνεια και υψηλού επιπέδου δηµοσιογρα-
φικό λόγο και επαγγελµατισµό, αλλά επίσης και οικονοµική ευ-
στάθεια, επειδή τα µέσα ενηµέρωσης, ιδίως στις παραµεθόριες
περιοχές, είναι σηµαντικό να επιτελούν το ενηµερωτικό έργο
τους χωρίς εξαρτήσεις, επειδή η πρόσβαση στην έγκυρη και δη-
µοκρατική ενηµέρωση είναι δικαίωµα όλων των πολιτών, ερωτά-
σθε: 

Σε ποιες ενέργειες πρόκειται να προβεί το Υπουργείο, ώστε
να εφαρµοστεί ένα σύγχρονο πλαίσιο λειτουργίας και εκποµπής
των τοπικών-περιφερειακών µέσων µαζικής ενηµέρωσης, που να
εξασφαλίζει τον πλουραλισµό, την ανεξάρτητη και διαφανή λει-
τουργία τους και ως προς την εταιρική σύνθεση και ως προς τη
δεοντολογία; Επίσης, ποιες οικονοµικές και άλλες λειτουργικές
συνδροµές µπορεί να ενεργοποιήσει η πολιτεία, ώστε να στηρίξει
αυτά τα µέσα;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου του
κυρίου Βουλευτή)

Στη δευτερολογία µου θα αναπτύξω περισσότερο το σκεπτικό
και τα ιδεολογικά χαρακτηριστικά της ερώτησής µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 

Κύριε Σεβαστάκη, σας ευχαριστώ για την ερώτησή σας. 
Η ερώτησή σας, κύριε Σεβαστάκη, δεν «ακουµπά» ένα ζήτηµα

που αφορά µόνο τη Σάµο, αλλά όπως είχαµε την ευκαιρία να
πούµε και στην προηγούµενη ερώτηση, όπου δυστυχώς ορισµέ-
νοι επέλεξαν τη δηµιουργία εντυπώσεων, κάτι που δεν νοµίζω ότι
βοηθά ούτε τον κοινοβουλευτικό έλεγχο ούτε τον τρόπο µε τον
οποίο πρέπει εδώ µέσα να λειτουργούµε ως εκπρόσωποι του ελ-
ληνικού λαού, µας δίνει µια µεγάλη ευκαιρία, να συζητούµε σ’
αυτές τις περιπτώσεις, κατά τη διάρκεια του κοινοβουλευτικού
ελέγχου, επί της ουσίας. Να αναδεικνύουµε ζητήµατα, να καλω-
σορίζουµε και τις κριτικές, οι οποίες, βεβαίως, καλό είναι να
υπάρχουν και να µη διολισθαίνουµε απλώς σε χαρακτηρισµούς
και εντάσεις, οι οποίες νοµίζω ότι υπηρετούν απλώς τη σκοπιµό-
τητα δηµιουργίας εντυπώσεων.

Όπως είπα και στην πρώτη µου απάντηση, κύριε Σεβαστάκη,
δυστυχώς παραλάβαµε µια σύµβαση, η οποία ήταν λεόντειος εις
βάρος των συµφερόντων του δηµοσίου, τη σύµβαση δηλαδή για
την παροχή ψηφιακού σήµατος στην επικράτεια από µια ιδιωτική
εταιρεία, µια κατάσταση η οποία συµπυκνώνει ακριβώς αυτό που
ορίζεται ως σύγκρουση συµφερόντων. Δηλαδή, ο πάροχος δι-
κτύου να είναι και πάροχος περιεχοµένου. Υπάρχει, κατά τη γνώµη
µου, ένα πάρα πολύ σοβαρό πολιτικό, ιδεολογικό, οικονοµικό µά-
θηµα απ’ αυτή την ιστορία, ότι όταν µιλάµε για τις µεγάλες υπο-
δοµές, δεν µπορούµε να τις αφήνουµε να αναπτύσσονται µε βάση
µόνο ιδιωτικά συµφέροντα. Διότι το ιδιωτικό συµφέρον ακριβώς,
κύριε Σεβαστάκη, δεν βρίσκει λογική στο να αναπτυχθεί καλά το

8464 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



δίκτυο σε περιοχές όπου δεν υπάρχει εµπορικά κρίσιµη µάζα κα-
ταναλωτών. Αυτή είναι η µεγάλη πληγή και τα απότοκα αυτών
των επιλογών που ερχόµαστε εδώ πέρα να συζητήσουµε. Είναι
πάρα πολλές, λοιπόν, οι «λευκές» περιοχές. 

Με βάση τη σύµβαση, για την οποία συζητούµε, µε βάση τη
σύµβαση που υπέγραψε η «DIGEA» µε το ελληνικό δηµόσιο, η
ισχύουσα ανώτατη οριακή τιµή για τα προγράµµατα περιφερει-
ακής εµβέλειας, όπως αυτό που αναφέρετε στην ερώτησή σας,
που εκπέµπουν µέσω της πλατφόρµας της «DIGEA», υπολογίζε-
ται µε βάση τον πληθυσµιακό παράγοντα. Συνεπώς σε περιοχές
µε µικρό πληθυσµό οι περιφερειακοί σταθµοί καταβάλλουν χα-
µηλότερο τίµηµα σε σχέση µε τους σταθµούς που εκπέµπουν σε
µεγαλύτερες πόλεις της περιφέρειας. 

Εάν µε ρωτήσετε για το εάν αυτή η συµφωνία και τα τιµήµατα
που επιφέρει είναι επωφελής για τους περιφερειακούς σταθ-
µούς, καταθέτω ενώπιόν σας ερωτηµατικό. Θα σας πω δε ότι
οποιαδήποτε περιοχή και αν επισκέπτοµαι, γίνοµαι δέκτης ανά-
λογων παραπόνων. 

Αφού σας επισηµάνω πως αρµόδια για τον καθορισµό της
ανώτατης οριακής τιµής είναι η Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινω-
νιών και Ταχυδροµείων, θα ήθελα να σηµειώσω πως έχουµε στα
χέρια µας µια σύµβαση, την οποία δυστυχώς προς στιγµήν είµα-
στε αναγκασµένοι να επαναφέρουµε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Επιτρέψτε µου για τριάντα δευτερόλεπτα ακόµα, κυρία Πρό-
εδρε.

Θα ήθελα, επίσης, να ενηµερώσω ότι µε πρωτοβουλία του
Υπουργείου µας έχουν συσταθεί δύο οµάδες εργασίας για την
αύξηση της κάλυψης στις παραµεθόριες περιοχές. Η πρώτη
οµάδα εξετάζει τεχνικά ζητήµατα µέσω της βελτιστοποίησης των
παραµέτρων του χάρτη συχνοτήτων ή και την προσθήκη κέντρων
εκποµπής. Η δεύτερη εξετάζει ζητήµατα, όπως αυτά τα οποία
αναφέρετε εσείς στην ερώτησή σας, τα οποία είναι τεχνοοικονο-
µικά, µεταξύ των οποίων και η επίδραση της ανώτατης οριακής
τιµής. 

Στη δευτερολογία µου θα επανέλθω και µε άλλα µέτρα τα
οποία λαµβάνουµε για τη στήριξη των περιφερειακών σταθµών,
τους οποίους θέλω και απ’ αυτό το Βήµα να καλέσω σε εγρή-
γορση, σε συνέργειες και σε διαρκή ενηµέρωση σε σχέση µε τις
πρωτοβουλίες του Υπουργείου µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθου-
σας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, δεκαοκτώ µαθητές και µαθήτριες και ένας συνοδός
εκπαιδευτικός από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Νέου Ηρακλείου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Σεβάστακη, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΕΒΑΣΤΑΚΗΣ: Να συµπληρώσω ότι µετά την

πτώση του σήµατος, µετά το «µαύρο» στη «Σαµιακή Τηλεόραση»,
έγινε επαναδιαπραγµάτευση και έχει βρεθεί µια µικρή ενδιάµεση
και θνησιγενής λύση, η οποία όµως δεν απαντά στο βασικό πρό-
βληµα ότι υπάρχει µικρή αγορά, άρα µικρή δυνατότητα στήριξης
των τοπικών µέσων. 

Κύριε Υπουργέ, διατρέχοντας τον εθνικό δρόµο µεταξύ της
πρωτεύουσας της Σάµου και της πόλης του Καρλοβασίου ένα
µεγάλο µέρος του φάσµατος εξαφανίζεται και δεν ακούγονται
ελληνικά. Έχω πλήρη γνώση του µουσικού γούστου των…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνίων και Ενηµέρωσης): Γειτόνων.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΕΒΑΣΤΑΚΗΣ: Ναι, των DJs από την Τουρκία.
Αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Φαίνεται ηθογραφικό, αλλά
είναι πάρα πολύ σηµαντικό. Είναι πολύ σηµαντικό τα τοπικά
µέσα, ειδικά στα σύνορα της χώρας, να έχουν ανεξαρτησία και
να έχουν µόνιµη λειτουργία. 

Σε αυτό, λοιπόν, θα πρόσθετα και το ερώτηµα: Με ποιον τρόπο
µπορούµε να διερευνήσουµε δυνατότητες µέσω διαφηµιστικών

εσόδων, ώστε η πολιτεία µέσω αυτών να µπορέσει να ενισχύσει
αυτά τα µέσα;

Επίσης, θα πρότεινα να τεθεί µια διαφορετική στάθµη πάνω
στις συνδροµές. Δεν είναι ασφαλής ο λόγος του πληθυσµού
προς την επιβάρυνση. Διότι πολύ συχνά έχουµε διαφορετικά οι-
κονοµικά µεγέθη. Υπάρχουν, δηλαδή, περιοχές οικονοµικά αδύ-
ναµες και περιοχές πάρα πολύ εύρωστες, ανεξαρτήτως της
πληθυσµιακής τους πυκνότητας. 

Εποµένως κάποιο άλλο πρωτόκολλο πρέπει να βρεθεί για τους
τοπικούς σταθµούς, ειδικά στις παραµεθόριες περιοχές. Τοπο-
θετηθήκατε και νωρίτερα µε έµφαση σε αυτό, τονίζοντας ότι στις
παραµεθόριες περιοχές είναι πάρα πολύ σηµαντικό να έχουµε
ελληνικό πρόγραµµα µε σαφήνεια και δεοντολογία. Αυτό νοµίζω
ότι θα είναι σε όφελος της δηµοκρατίας και της πολυµέρειας,
της πολιτιστικής και γλωσσικής και πολιτικής -στο τέλος- και της
εθνικής ακεραιότητας. 

Με αυτές τις σκέψεις θα ήθελα να τοποθετηθείτε και πάνω στο
ζήτηµα της διαφηµιστικής ενίσχυσης και στο ζήτηµα της στάθ-
µης των συνδροµητικών επιβαρύνσεων για τα τοπικά µέσα. 

Θέλω να σας πω ότι υπήρξε υποκατάστατο. Άρχισε να εκπέµ-
πει στο web η «Σαµιακή Τηλεόραση». Δυστυχώς, λόγω του µε-
γάλου αριθµού των κατοίκων µεγάλης ηλικίας, αυτό τους
αποκλείει. Γι’ αυτό, θα ήθελα πάρα πολύ µε ευαισθησία, όπως
ξέρω ότι δουλεύετε, να δείτε αυτή την παράµετρο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνίων και Ενηµέρωσης): Κύριε Σεβαστάκη, αντιλαµβάνο-
µαι απολύτως την αγωνία τη δική σας και άλλων Βουλευτών και
της αντιπολιτευόµενης παράταξης, οι οποίοι έχουν καταθέσει
κοινοβουλευτικές ερωτήσεις που αφορούν το ίδιο πεδίο. 

Συνεπώς νοµίζω ότι εδώ έχουµε ένα ζήτηµα, στο οποίο θα πρέ-
πει όλες οι πολιτικές δυνάµεις να συζητήσουµε µε ψυχραιµία και
να καταλήξουµε στη βέλτιστη για την κοινωνία και το δηµόσιο
λύση. 

Αναφέρατε ένα άλλο παράδειγµα, το οποίο θεωρώ πάρα πολύ
ενδιαφέρον και κρίσιµο. Στη Σάµο µπορεί κανείς να ακούει µε ευ-
κολία τις επιλογές των DJs των γειτόνων µας και δεν έχει τη δυ-
νατότητα να ακούει το ελληνικό ραδιόφωνο. Αντίστοιχα προβλή-
µατα υπάρχουν και στον Έβρο.

Δύο πράγµατα χρειάζονται εδώ πέρα. Χρειάζεται η ανάπτυξη
ενός κεραιοσυστήµατος, πάλι όχι µε βάση κάποιο business plan,
κάποιο επιχειρηµατικό πλάνο, το οποίο θα κρίνει εάν είναι επι-
κερδές ή όχι να αναπτυχθεί το δίκτυο, και, δεύτερον, συντονι-
σµός µε τους γείτονες –και όχι µόνο µε την Τουρκία. Αυτό αφορά
συνολικά τη χώρα. 

Η Ελλάδα βρίσκεται στις εν εξελίξει διαπραγµατεύσεις στο
πλαίσιο του SEDDIF ακριβώς για τον καθορισµό των χαρτών συ-
χνοτήτων. Η δική µας προτεραιότητα, βέβαια, –και εδώ θέλω να
απευθυνθώ σε όλους τους περιφερειακούς σταθµούς– είναι η
απόλυτη στήριξή τους. 

Θέλω να καλέσω κι εσάς και τους Βουλευτές της Αντιπολίτευ-
σης της περιφέρειας να επικοινωνήσουν µε τα µέσα ενηµέρωσης
της περιφέρειας και να είναι σε εγρήγορση για να τηρηθεί αυτό
που από τον νόµο Βενιζέλου προβλέπεται, το λεγόµενο 70% -
30%, η υποχρέωση, δηλαδή, οποιουδήποτε φορέα του δηµοσίου
έχει διαφηµιστικό κονδύλιο να διοχετεύει τουλάχιστον το 30%
της δαπάνης του σε µέσα ενηµέρωσης της περιφέρειας. Αυτό
είναι πάρα, πάρα πολύ χρήσιµο.

Είχα πριν από λίγες µέρες ταξιδέψει στη Θράκη. Εκεί είχα µια
συνάντηση µε δύο τοπικούς τηλεοπτικούς σταθµούς. Μου έθε-
σαν τα ίδια προβλήµατα: το κόστος της «DIGEA» και τον φόρο
τηλεοπτικής διαφήµισης. 

«It takes two to tango»! Επειδή µιλάµε πολύ αγγλικά, το ταγκό
χρειάζεται δύο. Άρα και η πολιτεία να στηρίζει αλλά και τα µέσα
ενηµέρωσης της επαρχίας πρέπει να αντιληφθούν ποιες είναι οι
νέες πραγµατικότητες. Δηλαδή, για την παραγωγή αξιόλογου
προγράµµατος χρειάζονται οι συνεργασίες. Για τη διασφάλιση
των συµφερόντων τους σε σχέση µε την κρατική διαφήµιση, επί-
σης τους καλώ να συντονιστούν και να χτυπούν από κοινού τις
πόρτες των κρατικών φορέων, οι οποίες έχουν δαπάνη.
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Τους καλώ, επίσης, να επενδύσουν στην ανάπτυξη και στη διά-
δοση του περιεχοµένου τους µέσω των νέων τεχνολογιών. Νο-
µίζω ότι δεν υπάρχει πλέον προοπτική να µείνουµε στα τετριµ-
µένα. 

Η πολιτεία δεν κάθεται, όµως, ουδέτερα για να πει στα µέσα
ενηµέρωσης της επαρχίας: Ξέρετε κάτι; Σας ξεπέρασαν οι τε-
χνολογικές εξελίξεις. Προσαρµοστείτε ή πάρτε την άγουσα για
να κλείσετε».

Στηρίζουµε και µε τη ρύθµιση του 70% - 30%, για την οποία -
ειρήσθω εν παρόδω- στο πολυνοµοσχέδιο, το οποίο θα το φέ-
ρουµε τις επόµενες ηµέρες, θα προβλέπονται και κυρώσεις για
τους φορείς του δηµοσίου, οι οποίοι δεν τηρούν αυτή την υπο-
χρέωση.

Κάνω έκκληση για άλλη µία φορά και στους Βουλευτές της
επαρχίας διαπαραταξιακά και στα µέσα ενηµέρωσης της επαρ-
χίας να είναι σε εγρήγορση, ούτως ώστε να µπορούν αυτό το δι-
καίωµα να το διασφαλίζουν.

Έχουµε, βεβαίως, θεσπίσει και είναι εν λειτουργία και το Μη-
τρώο Επιχειρήσεων Ηλεκτρονικών Μέσων Ενηµέρωσης. Το Μη-
τρώο Επιχειρήσεων Ηλεκτρονικών Μέσων Ενηµέρωσης για
πρώτη φορά στην Ελλάδα ρυθµίζει τον τοµέα του διαδικτύου.
Ήδη τετρακόσιες ιστοσελίδες έχουν πιστοποιηθεί σε σχέση και
µε το πού βρίσκονται, ποια είναι η ιδιοκτησία τους, ποια είναι τα
ΑΦΜ τους, πόσοι είναι οι εργαζόµενοί τους και διαµορφώνεται
ένα πεδίο διαφάνειας. 

Πρέπει να σας πω, κύριε Σεβαστάκη, ότι οι µισοί από τους εγ-
γεγραµµένους και πιστοποιηµένους ιστοτόπους είναι στην επαρ-
χία. Ανοίγει, λοιπόν, εδώ µία τεράστια δυνατότητα, η οποία
χρειάζεται εγρήγορση και νέα σκέψη και νέα κινητοποίηση και
από τους σταθµούς της επαρχίας. 

Για τις ανώτατες οριακές τιµές νοµίζω και εγώ ότι θα πρέπει
να επανεξεταστούν και στην κατεύθυνση της προτεραιοποίησης
της βιωσιµότητας των τηλεοπτικών σταθµών της επαρχίας. Γιατί
οι τηλεοπτικοί σταθµοί και τα µέσα ενηµέρωσης της επαρχίας
πρέπει να διεκδικήσουν και για τον εαυτό τους έναν κρίσιµο
ρόλο, όχι µόνο στην ενσωµάτωση µίας αποµακρυσµένης περιο-
χής στον εθνικό κορµό αλλά κι έναν ξεχωριστό ρόλο στην ανί-
χνευση δυνατοτήτων ανάπτυξης των περιοχών. Πρέπει να
παίξουν έναν κρίσιµο ρόλο στον εµπλουτισµό του διαλόγου για
τις δυνατότητες της καθεµίας περιοχής. 

Εµείς εδώ είµαστε για να κάνουµε τα µέγιστα, ούτως ώστε να
υπάρξουν οι πόροι, αλλά χρειάζονται κι από την άλλη µεριά
ιδέες, κινητοποίηση, ενσωµάτωση των νέων τεχνολογιών και, βε-
βαίως, διαπαραταξιακή συνεννόηση, για να συνεννοηθούµε κά-
ποια στιγµή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε. 

Τώρα περνάµε στον κύκλο αναφορών κι ερωτήσεων.
Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 2795/23-1-2017 ερώτηση του

Βουλευτή Δράµας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Δηµητρίου Κυρια-
ζίδη προς την Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης µε θέµα: «Υπεξαίρεση στην οικονοµική
διαχείριση του Θεραπευτηρίου Χρόνιων Παθήσεων Δράµας».

Στην ερώτηση θα απαντήσει η Αναπληρώτρια Υπουργός Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ.
Θεανώ Φωτίου.

Κύριε Κυριαζίδη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Καληµέρα σας, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, κυρία Πρόεδρε, να µου επιτρέψετε να εκφράσω

τον αποτροπιασµό µου για τη χθεσινή τροµοκρατική ενέργεια.
Θέλω να πιστεύω ότι δεν θα είναι µια αρχή τέτοιων ενεργειών,
που θα ήθελα να είναι καταδικαστέα απ’ όλους µας και έτσι είναι.

Κατά δεύτερον, έρχοµαι στο προκείµενο, κυρία Υπουργέ.
Οφείλω να αναγνωρίσω την ευσυνειδησία αλλά και τη λεπτότητα,
µε την οποία αντιµετωπίσατε τη σχετική ερώτηση, καθότι είναι
δεύτερη φορά που έρχεται προς συζήτηση. Όµως, είχατε τη λε-
πτότητα να έλθετε για µια ακόµη φορά να πείτε κάτι επείγον και
ότι αυτό θα πρέπει να επαναληφθεί. Εννοώ τη συζήτηση. Αυτό
σας τιµά. Οφείλω να το αναγνωρίσω.

Από την άλλη πλευρά, όµως, οφείλω να επισηµάνω ότι υπάρχει
και µια τρίτη επίκαιρη ερώτηση σήµερα από πλευράς µου, που

αφορά τον Υπουργό Υποδοµών, τον κ. Σπίρτζη, ο οποίος για
τρίτη φορά δεν έρχεται να απαντήσει σε ένα σηµαντικό ζήτηµα
που αφορά τον τόπο µου, τον νοµό µου. Πρόκειται για τη σύν-
δεση της Δράµας µε την Εγνατία οδό. Είναι ο µόνος νοµός στη
βόρειο Ελλάδα, που παραµένει αποµονωµένος µε ευθύνη της
σηµερινής Κυβέρνησης, διότι, ενώ είχε διασφαλιστεί το ποσό για
τις µελέτες, δυστυχώς αναβάλλεται από χρόνο σε χρόνο, από
εξάµηνο σε εξάµηνο.

Κυρία Υπουργέ, οφείλω να το τονίσω αυτό, διότι πράγµατι
είναι ένα τεράστιο ζήτηµα που αφορά τον τόπο µου. Σας το λέω
δε επειδή αυτό επαναλαµβάνεται δύο χρόνια τώρα. Η έλλειψη
κυβερνητικού στελέχους στη Δράµα πλέον θα απαντάται αναλό-
γως. Η απαξίωση αυτή δεν µπορεί να συνεχιστεί.

Έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα, για το οποίο βρισκόµαστε σήµερα
εδώ και έχει να κάνει µε την υπεξαίρεση από το θεραπευτήριο
χρονίων παθήσεων του ποσού των 180.000 ευρώ. Τρία χρόνια
πέρασαν. Η διαδικασία βρίσκεται ακόµη σε µία έκβαση και, µά-
λιστα, είναι δύο οι περιπτώσεις. 

Και έρχοµαι στο τρίτο ερώτηµα που σας θέτω µε την ερώτησή
µου, διότι απάντηση σε ό,τι αφορά το ποινικό µέρος έχω πάρει
από τον κ. Κοντονή, ότι µεταφέρθηκε για τρίτη φορά η αναβολή
της υπόθεσης στο Τριµελές Εφετείο της Θράκης για το 2018. Αν-
τιλαµβάνεστε ότι δεν υπάρχει δικαίωση έτσι, δεν υπάρχει απο-
νοµή της δικαιοσύνης και είναι ένα τεράστιο πρόβληµα. Συνάµα,
οι πειθαρχικές διαδικασίες µόλις ξεκίνησαν, πριν από ένα τετρά-
µηνο, γιατί πριν από τέσσερις µήνες περίπου υπέβαλα την ερώ-
τηση µου και σήµερα δόθηκε η ευκαιρία να συζητηθεί. 

Όσον αφορά στη δεύτερη περίπτωση –αν είναι δυνατόν!- ο
συγκεκριµένος υπάλληλος όχι µόνο επανήλθε σε ενεργό δράση,
ταυτοχρόνως του δόθηκε αρχικά και η διαχείριση -αν θέλετε-
όλου του φορέα, εννοώ του Κέντρου Κοινωνικής Πρόνοιας Ανα-
τολικής Μακεδονίας και Θράκης. Πρόσφατα πληροφορήθηκα ότι
απεσύρθη τουλάχιστον από τη διαχείριση. Αυτός, δηλαδή, ο
οποίος υπεξαίρεσε βρέθηκε να έχει τη διαχείριση ολόκληρου του
κέντρου.

Αυτά είναι παράδοξα και παράξενα. Δεν γνωρίζουµε την τύχη,
δηλαδή τι έχει στη συνέχεια υπάρξει και από ποινικής διαδικα-
σίας αλλά και από πειθαρχικής πλευράς. Περιµένουµε µία απάν-
τησή σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρία
Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε Κυ-
ριαζίδη, πράγµατι, ήλθα να απαντήσω παρά το γεγονός ότι, όπως
ξέρετε καλά, το Πειθαρχικό Συµβούλιο του Υπουργείου Εργα-
σίας είναι ανεξάρτητη αρχή. Τι εννοώ µε αυτό;

Όπως γνωρίζετε καλά, εκλέγεται κάθε δύο χρόνια. Πρόεδρός
του είναι πάντα εφέτης και ο αναπληρωτής του είναι εφέτης. Κα-
θορίζεται από άλλη αρχή.

Δεύτερον, δεύτερο µέλος είναι δικαστικός πληρεξούσιος.
Τρίτο µέλος είναι προϊστάµενος στη Διεύθυνση Υγείας, όχι της
Πρόνοιας ούτε του Υπουργείου Εργασίας. Τέταρτο µέλος είναι
αιρετός, αιρετός υπάλληλος, προϊστάµενος τµήµατος κ.λπ. επι-
θεωρητών του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας µετά του ανα-
πληρωτή του και τέταρτο µέλος είναι υπάλληλος του Κέντρου
Κοινωνικής Πρόνοιας Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας, πάλι
αιρετός.

Εποµένως πάσα παρέµβαση της πολιτικής ηγεσίας σε αυτές
τις διαδικασίες είναι επιλήψιµη.

Όµως, ήρθα για να απαντήσω γιατί πρέπει και η Βουλή αλλά
και ο ελληνικός λαός να γνωρίζει τι ακριβώς συµβαίνει. Πρέπει
να απαριθµήσω εδώ τις ηµεροµηνίες, για να αποδοθούν τα του
Καίσαρος τω Καίσαρι και βεβαίως να ξέρετε ότι, τόσο το παλιό
Διοικητικό Συµβούλιο του Κέντρου Κοινωνικής Προστασίας Ανα-
τολικής Μακεδονίας Θράκης το 2014 όσο και το νέο, αµέσως
µόλις συµβαίνει κάτι, παραπέµπουν σε πειθαρχικό τις περιπτώ-
σεις, οι οποίες πράγµατι, τόσο για την απόφαση του πειθαρχικού
συµβουλίου όσο και για την εκδίκαση της αντίστοιχης περίπτω-
σης ή στα δικαστήρια, παίρνουν πάρα πολύ καιρό. 

Και δεν µπορώ παρά να κάνω έκκληση από τη θέση αυτή –γι’
αυτό βρίσκοµαι εδώ σήµερα- διότι πράγµατι οι Έλληνες πολίτες
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δεν µπορούν να περιµένουν δύο και τρία χρόνια από το πειθαρ-
χικό συµβούλιο να αποφασίσει και αντίστοιχα δύο και τρία χρόνια
από τα δικαστήρια να αποφασίσουν. 

Όπως σας είπα, ήρθα για να δώσω τα αναλυτικά δεδοµένα ορ-
γάνων που δεν αφορούν την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου.
Πρώτον, όπως γνωρίζετε καλά, το Διοικητικό Συµβούλιο του Κέν-
τρου Κοινωνικής Προστασίας Ανατολικής Μακεδονίας Θράκης
τον Σεπτέµβριο του 2014 αποφάσισε να ασκήσει πειθαρχική
δίωξη εις βάρος υπαλλήλου. Η µία περίπτωση αφορά γυναίκα, η
δεύτερη αφορά άντρα και υπάρχει και µία τρίτη περίπτωση, που
το διοικητικό συµβούλιο έχει παραπέµψει εδώ και έναν χρόνο
στο πειθαρχικό συµβούλιο και ακόµη δεν έχει εκδικαστεί, δηλαδή
δεν υπάρχει απόφαση. 

Η υπάλληλος τίθεται σε αυτοδίκαιη αργία µέσα σε έναν µήνα.
Έναν χρόνο µετά, δηλαδή στις 15 Οκτωβρίου 2015, το πειθαρ-
χικό συµβούλιο µε απόφασή του καλεί σε απολογία την υπό
έλεγχο υπάλληλο και µετά από έξι µήνες την ξανακαλεί σε απο-
λογία και αποφασίζει, πράγµατι, τον Μάρτιο του 2016 την ορι-
στική της παύση. Σας περιγράφω αναλυτικά τι συνέβη µε την
υπάλληλο. Η συγκεκριµένη υπάλληλος έχει οµολογήσει την
πράξη της, πριν από όλα αυτά που σας περιγράφω, τα οποία δια-
µείβονται σε διάστηµα δύο ετών. 

Σε σχέση µε τη µηνυτήρια αναφορά στην Εισαγγελία Πρωτο-
δικών Δράµας, ξέρετε πάλι πως πηγαίνει από τις 10-2-2015
αγωγή στο Μονοµελές Πρωτοδικείο Δράµας, κατόπιν υπάρχει αί-
τηση συντηρητικής κατάσχεσης τον ίδιο µήνα, απόφαση του Μο-
νοµελούς Πρωτοδικείου Δράµας για συντηρητική κατάσχεση
κινητής και ακίνητης περιουσίας µέχρι του ποσού των 300.000
ευρώ το 2015, βούλευµα του Συµβουλίου Εφετών Θράκης να πα-
ραπεµφθεί στο Τριµελές Εφετείο Κακουργηµάτων Θράκης ο
υπάλληλος. Μιλάω τώρα για τον δεύτερο υπάλληλο. Εκκρεµεί η
εκδίκαση της υπόθεσής του, ορίζεται δικάσιµος τον Μάρτιο του
2016, αναβάλλεται εκ νέου για τον Απρίλιο του 2017 και εκ νέου
για 11-1-2018. 

Αυτή είναι η διαδικασία, κυρία Πρόεδρε. Είστε νοµικός και τη
γνωρίζετε. Στις 5-2-2015 ζητήθηκε από την Εισαγγελία του
Αρείου Πάγου η διαµεσολάβησή της, για να επισπεύσει την εκ-
δίκαση των υποθέσεων για τις οποίες µιλάµε. 

Από εκεί και ύστερα έχουν συζητηθεί στο πειθαρχικό συµβού-
λιο και εκκρεµούν τρεις περιπτώσεις για κακοποίηση παιδιών. 

Περαιτέρω δεν έχει συζητηθεί ακόµη ετέρα περίπτωση από το
Κέντρο Κοινωνικής Προστασίας Ανατολικής Μακεδονίας-Θρά-
κης, που ήδη -εδώ και οκτώ µήνες- έχει παραπεµφθεί από το δι-
οικητικό συµβούλιο που υπάρχει τώρα στο πειθαρχικό
συµβούλιο. Δεν αναφέρω ονόµατα. Εκκρεµεί. Αυτή είναι η κατά-
σταση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν δώσω τον λόγο στον κ. Κυ-
ριαζίδη, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα οκτώ µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις συνοδοί εκ-
παιδευτικοί από το 5ο Δηµοτικό Σχολείο Ιλίου και από το Δηµο-
τικό Σχολείο Κεραµειών Λέσβου. 

Σας καλωσορίζουµε στη Βουλή, παιδιά. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Σήµερα έχουµε εδώ κοινοβουλευτικό έλεγχο. Οι Βουλευτές
ρωτούν τους Υπουργούς για διάφορα θέµατα που εκκρεµούν και
ζητούν τη γνώµη τους µέσα από τον έλεγχο που ασκούν. 

Κύριε Κυριαζίδη, νοµίζω ότι η απάντηση της κ. Φωτίου, η οποία
κράτησε και αρκετή ώρα, ήταν πλήρης. 

Ορίστε έχετε τον λόγο και εσείς, κύριε συνάδελφε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρία Υπουργέ, δεν ζήτησα παρέµβαση, πράγµατι, σε διοικη-

τικά όργανα, στα οποία µάλλον είναι ζητούµενο η ανεξαρτησία
τους. Μακάρι να συνέβαινε αυτό. Δεν συµβαίνει, όµως, στην
πράξη δυστυχώς. 

Εν πάση περιπτώσει δέχοµαι όλα αυτά που προαναφέρατε.

Πλην, όµως, θα πρέπει να σηµειώσουµε εδώ ότι η επαναφορά
του δεύτερου, έγινε ύστερα –αν θέλετε- από τον νόµο που φέ-
ρατε εσείς και ψηφίσατε το 2015. Ναι έτσι είναι, κυρία Υπουργέ,
και ενώ παραπέµπεται για κακούργηµα, φανταστείτε ότι συνεχί-
ζει και είναι σε ενεργό υπηρεσία. Αυτό έχει να κάνει, πράγµατι,
µε αυτή την «ασυλία» -σε εισαγωγικά- που δώσατε σε αδικήµατα
και σε δηµόσιους λειτουργούς –θα έλεγα- που δυστυχώς κατά
την άσκηση του καθήκοντός τους κάθε άλλο παρά αυτό άσκη-
σαν. Δεν έχω τίποτα άλλο να προσθέσω στην εξέλιξη των πραγ-
µάτων. 

Απλώς θα ήθελα να σηµειώσω ότι αναγκάστηκα να καταφύγω
στον Ελεγκτή Δηµόσιας Διοίκησης, προκειµένου να υπάρξει ο σχε-
τικός έλεγχος. Αυτό σας το λέω ευθέως. Είναι πράγµατι έτσι. Η
όποια ενέργεια από διοικητικής πλευράς, αν θέλετε, έγινε ύστερα
από παρέµβαση του Ελεγκτή Δηµόσιας Διοίκησης. Υπήρξε, δη-
λαδή, µια προσπάθεια, θα έλεγα, συγκάλυψης και δεν ξέρω σε
ποιον βαθµό. Βλέπετε και τον χρόνο καθυστέρησης, το διαπιστώ-
νετε και εσείς: Τρία χρόνια για να φθάσουµε όχι σε ένα αποτέλε-
σµα αλλά σε µια ανάδειξη αυτών των ζητηµάτων. Μακάρι να µην
υπάρχουν! Μακάρι, εν πάση περιπτώσει, να υπάρχει γρηγορότερη
απονοµή της δικαιοσύνης αλλά, όπως βλέπετε, κωλυσιεργούµε
τόσο πολύ, µε αποτέλεσµα να γεννώνται τόσα προβλήµατα. 

Περιµένουµε τη δέσµευσή σας για την αυτονόµηση αυτών των
ιδρυµάτων, διότι είχατε δεσµευθεί σε ό,τι αφορά την ανεξαρτη-
σία τη δυνατότητα λειτουργίας τους. Αυτή η σύµπτυξη δεν έφερε
καλά αποτελέσµατα και ιδού και στην πράξη τι ακριβώς συνέβη
µε αυτό το αδιαφανές, σε ό,τι αφορά τη λειτουργία. 

Περιµένουµε την υλοποίηση της απόφασής σας για τα ιδρύ-
µατα της Δράµας, τα οποία θα έλεγα ότι καλύπτουν το σύνολο
της περιφέρειας. Σε σχέση µε τον αριθµό των ιδρυµάτων που
βρίσκονται στην περιφέρεια, ο αριθµός των ιδρυµάτων στη
Δράµα είναι αναλόγως πιο αυξηµένος. Όλως παραδόξως η έδρα
µεταφέρθηκε αλλού, µε αποτέλεσµα να δηµιουργούνται και προ-
βλήµατα αυτού του είδους που αναφέραµε προηγουµένως. Πε-
ριµένουµε και αυτή την υλοποίησή σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρία
Υπουργέ, έχετε να προσθέσετε κάτι άλλο; 

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ναι γιατί
ετέθη ένα νέο θέµα, κυρία Πρόεδρε, και θέλω να απαντήσω.

Κατ’ αρχάς µία παρατήρηση, κύριε Κυριαζίδη. Όπως ξέρετε,
ο νόµος που επανέφερε τους απολυµένους υπαλλήλους του δη-
µοσίου, τους οποίους είχε απολύσει ο κ. Μητσοτάκης, δεν αφο-
ρούσε κακουργηµατικές περιπτώσεις, µε καµµιά κυβέρνηση. Άρα
αν νοµίζετε ότι κανείς επανέφερε τους ανθρώπους αυτούς που-
θενά, είναι λάθος. Το πρώτο είναι αυτό.

Δεύτερον, προφανώς, κύριε Κυριαζίδη, είχαµε πει ότι εµείς το
δίπολο –και βλέπετε πόσες ενέργειες κάνουµε, πολλές από τις
οποίες ψηφίζετε κιόλας και άρα τις εγκρίνετε- ιδρυµατικό, προ-
νοιακό κράτος πρέπει να σπάσει. Στο προνοιακό κοµµάτι βλέπετε
τι κάνουµε. 

Όσον αφορά στο ιδρυµατικό κοµµάτι, κυρία Πρόεδρε, η συγ-
χώνευση των ιδρυµάτων αυτών, των εξήντα τριών στον αριθµό
νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου, τα οποία η προηγούµενη
κυβέρνηση συνέπτυξε ανά περιφέρεια, πράγµατι, και λόγω µνη-
µονιακών δεσµεύσεων, έγινε για άλλους λόγους µείωσης των
εξόδων. Δεν επετεύχθη αυτή η µείωση. Είναι προφανές.

Εκείνο, όµως, που σήµερα εµείς µελετούµε, κύριε Κυριαζίδη -
και νοµίζω ότι το ξέρετε, γιατί νοµίζω ψήφισε, αν θυµάµαι καλά,
η Νέα Δηµοκρατία- είναι η νέα ηλεκτρονική καταγραφή όλων των
ιδρυµάτων της χώρας είτε αυτά λέγονται νοµικά πρόσωπα δη-
µοσίου δικαίου είτε ιδιωτικού δικαίου εντός τριών µηνών.

Βγαίνει τώρα η σχετική ΚΥΑ, η οποία τους δεσµεύει ότι εντός
τριών µηνών πρέπει αναλυτικά να εκθέσουν τον αριθµό, όχι τα
προσωπικά στοιχεία, των ωφελούµενων, τον αριθµό των ανθρώ-
πων οι οποίοι δουλεύουν εθελοντικά ή όχι, τις απαιτούµενες ει-
δικότητες, τα κρεβάτια, τα έσοδα, τα ακίνητα κ.λπ., επί ποινή
διαγραφής ή άρσης της λειτουργίας τους και το έχετε ψηφίσει
αυτό. Αυτό δίνει για πρώτη φορά το δικαίωµα στο κράτος, να δει
το τοπίο της πρόνοιας. 

Γιατί, κύριε Κυριαζίδη, το τοπίο της πρόνοιας δεν είναι τα
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εξήντα τρία ιδρύµατα. Είναι και δίπλα η Καβάλα, η οποία αυτές
τις µέρες πάει να κλείσει, που είναι ένα νοµικό πρόσωπο ιδιωτι-
κού δικαίου. Είναι φιλανθρωπικό σωµατείο. Αυτά είναι χίλια τε-
τρακόσια. 

Διότι µέσα και από αυτά ασκείτο ατύπως ή τυπικά –γιατί άλλα
είναι πιστοποιηµένα και άλλα όχι- η προνοιακή πολιτική του κρά-
τους. Αυτό ήταν το κράτος. Σε αυτό πρέπει να βάλουµε κανόνες
και να δούµε τις συµπτύξεις ή όχι και τις συνεργασίες ή όχι. Δεν
είναι τα εξήντα τρία µόνα τους. Είναι στον κάθε νοµό και στις
Σέρρες και τη Δράµα και παντού. Είναι και πόσα ιδιωτικού δι-
καίου και µε ποιους όρους λειτουργούν τα φιλανθρωπικά σωµα-
τεία, ώστε να υπάρξουν συνέργειες. Χωρίς αυτό το νέο τοπίο και
τις νέες νοµοθετήσεις που θα φέρουµε, δεν µπορούµε να µιλάµε
για αναδιάταξη του προνοιακού χάρτη.

Σας ευχαριστώ και πάλι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τώρα θα

συζητηθεί η όγδοη µε αριθµό 741/21-4-2017 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου (Β’) του Βουλευτή Κιλκίς της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Γεωργίου Γεωργαντά προς τον Υπουργό Μεταναστευτικής Πο-
λιτικής, σχετικά µε την έλλειψη ενηµέρωσης για τη στέγαση προ-
σφύγων στο Κιλκίς. Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Ιωάννης
Μουζάλας.

Κύριε Γεωργαντά, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, όπως είδατε, το θέµα είναι συγκεκριµένο.

Αφορά στην έλλειψη ενηµέρωσης για τα ζητήµατα της στέγασης
προσφύγων σε µισθωµένα διαµερίσµατα στο Κιλκίς. 

Στο προηγούµενο διάστηµα το Κιλκίς απασχόλησε ευρέως τη
δηµοσιότητα στη χώρα και το Υπουργείο σας, σε σχέση µε τον
πολύ µεγάλο αριθµό των προσφύγων οι οποίοι έµειναν σε οργα-
νωµένες δοµές. Υπήρξε τότε µια καλή συνεργασία, η οποία οδή-
γησε και στην αποσυµφόρηση της Περιφερειακής Ενότητας
Κιλκίς, από ένα βάρος το οποίο, πραγµατικά, δεν µπορούσε να
το αντέξει για µεγάλο διάστηµα. Εκεί νοµίζω ότι είδατε κι εσείς
την αλληλεγγύη που έδειξε ο ντόπιος πληθυσµός.

Τώρα έχουµε περάσει σε µία άλλη φάση. Εσείς, προφανώς,
την αξιολογείτε ως πιο θετική ότι είναι σε µια θετικότερη κατεύ-
θυνση –και νοµίζω ότι και οι περισσότεροι µπορούµε έτσι να την
αξιολογήσουµε- δηλαδή σε µίσθωση διαµερισµάτων, έτσι ώστε
και οι συνθήκες για τους πρόσφυγες να είναι καλές αλλά συγ-
χρόνως να υπάρχει και κάποιο όφελος για τις τοπικές κοινωνίες. 

Όµως το ερώτηµα το οποίο τίθεται και το οποίο νοµίζω ότι
χρήζει άµεσης επίσηµης απάντησης από εσάς, είναι το εξής:
Όσον αφορά τους φορείς υλοποιήσεως των συγκεκριµένων προ-
γραµµάτων, που γίνονται σε συνεργασία µε την Ύπατη Αρµο-
στεία του ΟΗΕ, τουλάχιστον στο Κιλκίς είναι µία µη κυβερνητική
οργάνωση. Δεν απαξιώνουµε τον ρόλο και το έργο των µη κυ-
βερνητικών οργανώσεων στη χώρα –φαντάζοµαι ότι η κάθε µία
αξιολογείται από κάποιους, εγώ δεν είµαι σε θέση να το κάνω-
αλλά εγώ δεν µπορώ να έχω από µία τέτοια µη κυβερνητική ορ-
γάνωση, την οποιαδήποτε θεσµική ενηµέρωση για µεγάλα ζητή-
µατα τα οποία ανακύπτουν.

Θα πω τα δύο σηµαντικότερα στην πρωτολογία µου. Το ένα
είναι οι λεπτοµέρειες του προγράµµατος και ο αριθµός των ωφε-
λούµενων. Καταλαβαίνετε πολύ καλά ότι όπως υπήρχε η αρχή
της ισοκατανοµής, που προσπάθησε να επιτευχθεί µέχρι ενός
σηµείου στην πρώτη φάση, κάτι τέτοιο είναι αναγκαίο να συµβεί
και τώρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω αµέσως, κυρία Πρόεδρε.
Δηλαδή θα πρέπει να είναι ξεκάθαρο πόσους αφορά το πρό-

γραµµα, ποιος αποφασίζει για το πόσους αφορά το πρόγραµµα
ανάλογα µε τον πληθυσµό της κάθε περιοχής και ποιος επο-
πτεύει στις λεπτοµέρειές του την υλοποίηση ενός τέτοιου προ-
γράµµατος.

Αυτό είναι το βασικό ερώτηµα και θέλουµε µία επίσηµη απάν-
τηση από εσάς ως Υπουργείο, γιατί θέλουµε, πραγµατικά, να ξέ-
ρουµε. Θέλουν να ξέρουν οι Κιλκισιώτες, γιατί η έλλειψη
ενηµέρωσης δηµιουργεί επιφυλάξεις και αντιδράσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο κύ-

ριος Υπουργός έχει τον λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΟΥΖΑΛΑΣ (Υπουργός Μεταναστευτικής Πολιτι-

κής): Κύριε Γεωργαντά, κατ’ αρχάς θέλω να θυµίσω στη Βουλή
ότι όντως ο λαός στην κεντρική Μακεδονία, ο λαός του Κιλκίς,
έδειξε µια απαράµιλλη συµπεριφορά αλληλεγγύης στη µεγάλη
προσφυγική και µεταναστευτική κρίση. Θέλω, επίσης, να πω στη
Βουλή –µου έχει δοθεί ξανά η ευκαιρία- ότι εσείς ο ίδιος ήσασταν
ένας από τους παράγοντες, ο οποίος έπαιξε έναν πάρα πολύ θε-
τικό ρόλο στο να µπορέσει αυτή η κρίση να διευθετηθεί όσο πιο
οµαλά γίνεται για τους µετανάστες και πρόσφυγες.

Ειλικρινά πιστεύω ότι η ερώτησή σας οφείλεται σε κακή ενη-
µέρωση. Ξεκινήσαµε ήδη από τον Δεκέµβριο του 2015, µεσού-
σης της µεγάλης κρίσης, όταν έρχονταν δεκαπέντε, δεκαεπτά
χιλιάδες κάθε βράδυ στον Πειραιά και µετά όδευαν προς το Κιλ-
κίς, προς την Παιονία, στην Ειδοµένη. Υπέγραψα µαζί µε την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και την Ύπατη Αρµοστεία του ΟΗΕ το πρώτο
πρόγραµµα διαµερισµάτων για είκοσι χιλιάδες θέσεις, γιατί από
την αρχή η πολιτική µας βούληση ήταν αυτή. Είναι κάτι το οποίο
παγκόσµια έχει αποδειχθεί ότι είναι ασφαλές ότι είναι σωστό και
βοηθά στην ενσωµάτωση. Βοηθά στην ασφάλεια και την αξιο-
πρέπεια και του λαού που φιλοξενεί τους µετανάστες και πρό-
σφυγες αλλά και τους ίδιους τους µετανάστες και τους
πρόσφυγες. 

Σ’ αυτό τα πλαίσιο το πρόγραµµα για είκοσι χιλιάδες θέσεις –
διότι «έτρεχε» αυτή η µεγαλύτερη κρίση που έχει περάσει η Ευ-
ρώπη ποτέ- µπόρεσε να ολοκληρωθεί στις αρχές του 2017 από
το 2015. Ο Δήµαρχος Κιλκίς και ο Δήµαρχος Παιονίας ήταν από-
λυτα ενηµερωµένοι. Εχθές είχαµε µια συνάντηση, όπου ο Δήµαρ-
χος Κιλκίς εξήρε τη δράση αυτών των οργανώσεων, των
«OMNES» και της «ΗΛΙΑΧΤΙΔΑΣ», οι οποίες είναι «partners» της
Ύπατης Αρµοστείας και έχουν µια εξαιρετική συνεργασία. Ενη-
µερώνουν συνέχεια τον δήµο. Μάλιστα πήραµε και στοιχεία, τα
οποία θα µας φανούν χρήσιµα στο καινούργιο πρόγραµµα. Ο
αριθµός των ωφελουµένων κάθε εβδοµάδα δίνεται και στην
Αστυνοµία, ώστε να ξέρουµε πού µένει ο καθένας και όλα αυτά
τα πράγµατα. Δεν υπήρξε, δηλαδή, κάποιο παράπονο έλλειψης
ενηµέρωσης. 

Θα µπορούσα να σας πω πολλά. Πήραµε τώρα ένα καινούργιο
πρόγραµµα για άλλες δέκα χιλιάδες θέσεις που ξεκινά τώρα και
βάλαµε και τους δήµους. Αυτό είναι η µεγάλη ποιοτική αλλαγή,
δηλαδή το ότι βάλαµε τους δήµους.

Η Ύπατη Αρµοστεία, η οποία έχει µια µεγάλη εµπειρία, θα
είναι αυτός που θα βοηθήσει τεχνικά στην υλοποίηση, αλλά το
πρόγραµµα δίνεται στους δήµους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κυρία Πρόεδρε, αν θέλετε, θα χρειαστώ λίγο την ανοχή σας,
γιατί είναι κάποια σηµαντικά στοιχεία που πρέπει να δοθούν.

Γι’ αυτόν τον λόγο έχουµε ξεκινήσει έναν µαραθώνιο ενηµέ-
ρωσης. Έχουµε πάει Λιβαδειά, Κρήτη, Θεσσαλία, Αττική, χθες
στην κεντρική Μακεδονία, κατεβαίνουµε Πελοπόννησο, ενηµε-
ρώνουµε τους πάντες.

Θέλω να καταλάβετε το εξής: Δεν υπάρχει αριθµός ωφελού-
µενων. Αυτό θα µπορούσε να υπάρξει, αν κάποιος προχωρούσε
σε επίταξη διαµερισµάτων. Το πρόγραµµα είναι ένα πρόγραµµα
-βάζω σε εισαγωγικά τη λέξη- «ελεύθερης αγοράς». Απευθυνό-
µαστε στους δήµους. Οι δήµοι φτιάχνουν αυτούς τους βραχίονες
που µπορούν να λειτουργήσουν και απευθύνονται στους δηµό-
τες. Όποιος θέλει το νοικιάζει. Όποιος δεν θέλει δεν το νοικιάζει.
Εποµένως δεν µπορεί να υπάρξει µέγιστος αριθµός, ελάσσων
αριθµός, οτιδήποτε άλλο.

Μέχρι στιγµής το πρόγραµµα πάει καλά. Είναι δέκα χιλιάδες
θέσεις σε όλη την Ελλάδα. Απευθυνόµαστε παντού. Έχουµε πα-
ραπάνω προσφορά διαµερισµάτων, µέχρι στιγµής, από αυτά που
χρειαζόµαστε. Θέλω και πάλι να συγχαρώ τους δήµους, διότι µε
πολύ µεγάλη ευελιξία και µε πολύ µεγάλη φροντίδα παίρνουν
αυτό το πρόγραµµα επάνω τους.

Θέλω τελειώνοντας να σας πω ότι χάρη σε αυτά τα προγράµ-
µατα και χάρη στη Συµφωνία Ευρώπης-Τουρκίας και τον απί-
στευτο περιορισµό των ροών -και σας το αναφέρω αυτό, γιατί
ξέρω πόσο νοιαστήκατε και πόσο πονέσατε σαν άνθρωπος, ανε-

8468 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ξάρτητα από τα κόµµατα και όλα αυτά τα πράγµατα- µπορέσαµε
σε λιγότερο από δέκα µήνες µετά την εκκένωση της Ειδοµένης
που δηµιουργήθηκε αυτή η κατάσταση -τη θυµόµαστε όλοι- και
έχουµε κλείσει στη Ραιδεστό το κτήµα Κορδογιάννη, στο Καλο-
χώρι το SK Market, στο Βαγιοχώρι το Βαγιοχώρι, στη Σίνδο το
Frakaport και το Καραµανλή, στο Ωραιόκαστρο το Φέσσα, στο
Κιλκίς το Χέρσο, που η συµβολή σας ήταν τεράστια, στη Λάρισα
το Κυψελοχώρι, στην Πιερία την Πέτρα Ολύµπου, στα Γιάννενα
το Τσεπέλοβο. Στην κεντρική Μακεδονία, στο τέλος, θα µείνουν
σαν επίσηµα camps, εάν το πρόγραµµα των διαµερισµάτων προ-
χωρήσει, µονάχα τα Διαβατά και τα Λαγκαδίκια. Ετοιµαζόµαστε.
Από το πρόγραµµα των διαµερισµάτων θα εξαρτηθεί, αν θα µπο-
ρέσουµε να κλείσουµε και το Δερβένι, το Δίον, το Καβαλάρι, τη
Σόφτεξ.

Θα συµφωνήσετε, λοιπόν, µαζί µου ότι πρόκειται για ένα πρό-
γραµµα, το οποίο αλλάζει το τοπίο στη χώρα µας και που θα πρέ-
πει να το υποστηρίξουµε, όπως υποστηρίζεται από παντού. Για
το πρόγραµµα θέλω να πω κάτι, για να πω στους Έλληνες:
«δώστε τα διαµερίσµατά σας τα οποία είναι ελεύθερα και για τα
οποία ψάχνετε για ενοικιαστή».

Έχουµε εµπειρία δύο χρόνων. Είναι ό,τι πιο ασφαλές υπάρχει.
Δεν έχουµε καµµιά φασαρία µέσα στα διαµερίσµατα, παρά µο-
νάχα το ότι κάποιος τσακώθηκε µε τη γυναίκα του ή τα παιδιά
του. Δεν έχουµε δρόµους να κλείνουµε, δεν έχουµε διαµαρτυ-
ρίες ούτε από τους Έλληνες ούτε από αυτούς τους οποίους φι-
λοξενούµε. Είµαι βέβαιος ότι θα έχουµε τη συµπαράστασή σας
σε αυτό. Εάν υπήρξαν κενά ενηµέρωσης -προφανώς θα υπήρ-
ξαν, δεν το αρνούµαι, αλλά στη συγκεκριµένη περίπτωση υπήρχε
ενηµέρωση- θα σας δώσω µετά και τα στοιχεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο κ. Γε-
ωργαντάς έχει τον λόγο για τρία λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Κύριε Υπουργέ, για να έρθει το
θέµα στη Βουλή, προφανώς και υπήρξε έλλειµα ενηµέρωσης. Η
ευθύνη µπορεί να είναι πολλών.

Θέλω να πω το εξής: Παρακολουθώντας την υλοποίηση του
προγράµµατος, είδα ότι ανά περιοχές έγινε µε διαφορετικό
τρόπο. Στην Αθήνα ανέλαβε µια εταιρεία του δήµου, η Εταιρεία
Ανάπτυξης και Τουριστικής Προβολής. Αυτή µίσθωνε τα διαµε-
ρίσµατα, αυτή δηµιούργησε υπεύθυνο ελεγκτή, αυτή δηµιούρ-
γησε κανονισµό διαµερίσµατος, αυτή παρακολουθούσε τις
µισθώσεις, αυτή έκανε τις προσλήψεις του προσωπικού. Ήταν
µια επιλογή που έγινε στην Αθήνα.

Βλέπω και χαίροµαι, γιατί χθες στη συνάντηση που κάνατε µε
τους δηµάρχους στη κεντρική Μακεδονία, τους δώσατε στο νέο
πρόγραµµα και τη δυνατότητα πιο άµεσης εµπλοκής των ιδίων.
Διότι καταλαβαίνετε ότι η παρουσία της τοπικής αυτοδιοίκησης,
αλλά µε θεσµικό ρόλο, όχι απλά µε διακοσµητικό ρόλο και απλής
ενηµέρωσης από τις µη κυβερνητικές οργανώσεις, είναι αυτός
που δίνει και αξιοπιστία στην υλοποίηση ενός προγράµµατος.
Θεσµικός ο ρόλος, θεσµική η παρουσία, θεσµική η ενηµέρωση
και η ευθύνη, όταν προκύψει ένα θέµα ευθύνης. Αυτό ως προς
το ζήτηµα ότι ουσιαστικά το ερώτηµά µου που έθετε ένα ζήτηµα
παρουσίας ενός δηµόσιου φορέα στην υλοποίηση αυτών των
προγραµµάτων, είναι σε µια κατεύθυνση στην οποία, απ’ ό,τι
βλέπω, υλοποιείται.

Παραµένει, όµως, το πρώτο ερώτηµα. Εγώ δεν µπορώ να
δεχθώ τους κανόνες της ελεύθερης αγοράς σε ένα τέτοιο ζή-
τηµα, γιατί δεν ξέρουµε πού µπορεί να οδηγήσει. Για παράδειγµα
στο Κιλκίς που δεν έχουµε φοιτητές, έχουµε πολλά ανοίκιαστα
διαµερίσµατα και είναι λογικό οι προσφορές διαµερισµάτων
προς µίσθωση να είναι πολλές. Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι θα
έχουµε, τελικά, σε µία µικρή πόλη είκοσι πέντε χιλιάδων κατοίκων
έναν αριθµό ωφελούµενων, ο οποίος, όπως καταλαβαίνετε, θα
είναι πάνω από ένα όριο, το οποίο µπορεί να επηρεάσει και τη
ζωή και τον ρυθµό της ζωής σε µια τέτοια µικρή τοπική κοινωνία.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι αυτός είναι ο ρόλος του Υπουργείου. Το
πρόγραµµα είναι για όλη την κεντρική Μακεδονία, για όλη την
Ελλάδα. Όµως µια πρόβλεψη ισοκατανοµής µε βάση πληθυ-
σµιακά κριτήρια και όχι απλά µε την προσφορά των προς µί-
σθωση κατοικιών είναι υποχρέωση της πολιτείας, για να
µπορέσει να διαφυλάξει την ηρεµία, να µπορέσει να διαφυλάξει

την ποιότητα της ζωής, να µπορέσουν και οι δύο πλευρές, και οι
πρόσφυγες και ο ντόπιος πληθυσµός, να συνυπάρξουν σε όσο
πιο οµαλές συνθήκες.

Θέλω να πιστεύω ότι θα το δείτε και αυτό. Γιατί είναι άλλο η
Θεσσαλονίκη που έχει εβδοµήντα µε ογδόντα χιλιάδες φοιτητές
και δεν βρίσκεις εύκολα διαµερίσµατα προς ενοικίαση και άλλο
το Κιλκίς που δεν έχει, πραγµατικά, κάποιον πλέον για να µείνει
εκεί. Έχουν φύγει, έχουν µεταναστεύσει πολλοί. Δεν υπάρχει
στράτευµα. Δεν υπάρχουν φοιτητές. Οπότε καταλαβαίνετε ότι
είναι πολλά τα ελεύθερα διαµερίσµατα.

Αυτή είναι η µεγάλη µου ένσταση. Πρέπει να µπει ένα πλαφόν,
που να έχει να κάνει µε τον πληθυσµό της κάθε περιοχής. Θέλω
να πιστεύω ότι αυτή η δυνατότητα που δώσατε για την παρουσία
των δήµων ή των εταιρειών των δήµων σε αυτό το πρόγραµµα,
ίσως θα πρέπει να θεσµοθετηθεί ως υποχρεωτική.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΟΥΖΑΛΑΣ (Υπουργός Μεταναστευτικής Πολιτι-

κής): Κύριε Γεωργαντά, κύριοι Βουλευτές, κυρία Πρόεδρε, δεν
µπορεί νοµικά και από άποψη δικαιωµάτων να υπάρξει πλαφόν. 

Το Υπουργείο µέσα από την υπηρεσία υποδοχής που τώρα δη-
µιουργείται, έχει τον νου του, προσπαθεί µε βάση διάφορους πα-
ράγοντες, κυρίως όµως παράγοντες διευκόλυνσης των ανθρώπων
και των φιλοξενούντων και των φιλοξενουµένων, να έχει µια πα-
ρέµβαση εκεί πέρα. Όµως θέλω να σας πω -και πρέπει πάντα στη
Βουλή αυτό να είναι γνωστό- ότι το πρόγραµµα αφορά τους αι-
τούντες άσυλο. Ο αιτών άσυλο έχει ακριβώς τα ίδια δικαιώµατα
µε εµένα, µε εσάς, κύριε Γεωργαντά, µε εσάς όπως ξέρετε πολύ
καλά, κυρία Πρόεδρε.

Να πω ακόµα το εξής. Είχαµε µία πολύ µεγάλη επιτυχία. Αλ-
λάζουµε τα προγράµµατα χρηµατοδότησης µε τον κ. Χαρίτση,
µε τη βοήθεια του κ. Αβραµόπουλου και τη βοήθεια του κ. Στυ-
λιανίδη. Περάσαµε ήδη σε µια κατάργηση του συσσιτίου και στο
να δίνουµε cash card στους ανθρώπους. Αυτό αφαιρεί το συσ-
σίτιο, γιατί όσο και αν είναι επιστηµονικά προσεγµένο και όλα
αυτά, άµα τρως δέκα µήνες, οκτώ µήνες, εννιά µήνες συσσίτιο,
καλά δεν είσαι. Δίνει στους ανθρώπους αυτούς µια αξιοπρέπεια,
κάνουν τα κουµάντα τους και επιστρέφει χρήµατα στην ελληνική
κοινωνία. 

Το ίδιο γίνεται και µε τα διαµερίσµατα. Σε αυτή τη µετάβαση
ήδη έχουµε πάνω από 70% κατάργηση των συσσιτίων στην ενδο-
χώρα. Πιστεύω ότι µέχρι τέλη Ιουνίου θα έχουµε ολοκληρώσει στο
100%. Προχωράµε στα διαµερίσµατα. Έχουµε µια αλλαγή χρηµα-
τοδότησης από την DG HOME στην DG ECO και από την DG ECO
στην DG HOME. Θα ήθελα να πω στη Βουλή, για να το ξέρουµε
κιόλας ότι είναι ένα τεράστιο βήµα αυτό και ότι στη διάρκεια αυτής
της προσπάθειας, θα δηµιουργηθούν και «τρύπες», θα δηµιουρ-
γηθούν δηλαδή και προβλήµατα. Ο διοικητικός µηχανισµός, και
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και ο δικός µας, αναλαµβάνει ένα τερά-
στιο βάρος. Μέχρι στιγµής τα πάµε καλά. Δηµιουργούνται µικρές
«τρύπες». Θα δηµιουργηθούν και µεγαλύτερες και θα καλυφθούν.

Θα τελειώσω µε κάτι ακόµα, κύριε Γεωργαντά. Νοµίζω ότι
όπου έχουν εφαρµοστεί τα διαµερίσµατα, οι άνθρωποι είναι ευ-
χαριστηµένοι. Στην Αττική τα κριτήρια ήταν τα κριτήρια που εί-
χαµε βάλει σαν Ευρωπαϊκή Ένωση, σαν Ύπατη Αρµοστεία και
σαν Υπουργείο Μεταναστευτικής Πολιτικής. Το ίδιο τώρα ισχύει
µε µια διαφορά, δηλαδή ότι βάζουµε τους δήµους, γιατί τώρα
µπορέσαµε να βάλουµε τους δήµους, τότε πνιγόµασταν. 

Θέλω να σας πω ότι η άποψη της Κυβέρνησης και η άποψη η
δική µου προσωπικά είναι ότι ο καλύτερος φορέας για να ανα-
λάβει την ένταξη, για να αναλάβει την υποδοχή, στο τέλος της
ηµέρας είναι η τοπική αυτοδιοίκηση µε µια κρατική εποπτεία. Δυ-
στυχώς, αυτό είναι κάτι το οποίο δεν µπορεί να γίνει όταν έρχον-
ται δεκαεπτά µε είκοσι χιλιάδες άνθρωποι την ηµέρα.

Δεν έχουν περάσει πάνω από δέκα µήνες µετά την παγίδευση
αυτών των ανθρώπων εδώ. Πιστέψτε µε ότι η Κυβέρνηση, εφό-
σον η συµφωνία Ευρώπης - Τουρκίας ισχύει, κατευθύνεται σε
αυτή την κατεύθυνση µε κρατική εποπτεία οι δήµοι να αναλάβουν
την ένταξη όσων αποµείνουν.

Σας ευχαριστώ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κι εγώ
ευχαριστώ.

Επόµενη είναι η πρώτη µε αριθµό 869/23-5-2017 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου (Β’) του Βουλευτή Δωδεκανήσου του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ηλία Καµατερού προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας µε θέµα: «Ίδρυση
ΠΟΑΥ (Περιοχή Οργανωµένης Ανάπτυξης Υδατοκαλλιεργειών)
στην Κάλυµνο».

Κύριε Καµατερέ, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύ-
ξετε την επίκαιρη ερώτηση.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, συγγνώµη που σας φέραµε σήµερα εδώ. Γνω-

ρίζουµε το βαρύ πρόγραµµά σας, αλλά -πιστέψτε µε- είναι πολύ
σοβαρός ο λόγος.

Το θέµα των υδατοκαλλιεργειών αφορά όχι µόνο την Κάλυµνο
αλλά ολόκληρη τη χώρα. Το παράδειγµα της Καλύµνου, όµως,
είναι χαρακτηριστικό. 

Το 2011 µε µια κοινή υπουργική απόφαση καθορίστηκε ένα λε-
γόµενο Ειδικό Πλαίσιο Χωροταξικού Σχεδιασµού και Αειφόρου
Ανάπτυξης για τις Υδατοκαλλιέργειες. Αυτό καθόρισε κάποιες
περιοχές, µέσα στις οποίες µπορούν να αναπτυχθούν υδατοκαλ-
λιέργειες. Επιτρέψτε µου να πω ότι ήταν σχετικά πρόχειρο. Δεν
έλαβε υπ’ όψιν τις τοπικές κοινωνίες, που δεν πρόλαβαν καλά-
καλά να τοποθετηθούν. Κανονικά θα έπρεπε να γίνουν στη συ-
νέχεια διάφορες πρόσφατες µελέτες. Αυτό έχει δηµιουργήσει
φοβερά προβλήµατα στην Κάλυµνο. 

Όπως ξέρετε, η Κάλυµνος έχει χαρακτηριστεί το νησί των ψα-
ράδων. Έχει τον µεγαλύτερο αλιευτικό στόλο. Αυτοί, λοιπόν, που
έκαναν το χωροταξικό θεώρησαν σκόπιµο ότι, αφού είναι ψαράδες
οι άνθρωποι, να τους κάνουµε όσο γίνεται πιο πολλές υδατοκαλ-
λιέργειες. Σκέφθηκε κανένας αν είναι συµβατές οι υδατοκαλλιέρ-
γειες µε τους ψαράδες; Και ξέρουµε ότι ναι µεν η υδατοκαλ-
λιέργεια είναι µια δραστηριότητα, η οποία προσφέρει στην εθνική
οικονοµία, ναι σωστά, κάνει και εξαγωγές, όµως πρέπει να γίνεται
µε τέτοιο τρόπο που δεν θα δηµιουργεί προβλήµατα στις τοπικές
κοινωνίες και πολύ περισσότερο δεν θα υποθηκεύει τη µελλοντική
ανάπτυξη προς την κατεύθυνση της αειφορίας. Δεν είναι τυχαίο
ότι αυτές οι επιχειρήσεις έχουν σχεδόν γίνει µονοπώλιο. Και φυ-
σικά, δεν ωφελούνται στον βαθµό που θα έπρεπε οι τοπικές κοι-
νωνίες. Αντίθετα, τους δηµιουργούν πρόβληµα και ειδικά στην
Κάλυµνο, που έχει περιθώριο ανάπτυξης αναρριχητικού τουρι-
σµού, καταδυτικού τουρισµού. Δείτε, για παράδειγµα, την προχει-
ρότητα που σας λέω: Στην περιοχή που ορίζεται για υδατοκαλ-
λιέργειες, προβλέπεται και καταδυτικό πάρκο. Σας το λέω για να
καταλάβετε το πρόβληµα που υπάρχει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Επειδή θα έχω δευτερολογία, τελειώνω µε το ερώτηµα, το

οποίο είναι σαφές, κύριε Υπουργέ: Υπάρχει δυνατότητα µε ένα
νόµο που ψηφίσαµε εµείς το 2016, τον ν.4447, να αναθεωρηθούν
αυτά τα προγράµµατα µετά από πενταετία. Έχει παρέλθει η πεν-
ταετία. Τι σκέπτεστε και τι προτίθεστε να κάνετε πάνω σε αυτό; 

Και ένα δεύτερο ερώτηµα: Ως τότε -γιατί αυτό θέλει κάποιο
χρόνο- τι µπορούµε να κάνουµε; Γιατί ήδη δίνονται άδειες για
παραπέρα ιχθυοκαλλιέργειες σε αυτές τις περιοχές και η Κάλυ-
µνος θεωρείται κορεσµένη µε αποφάσεις οµόφωνες του Δηµο-
τικού Συµβουλίου, του Περιφερειακού Συµβουλίου, τις οποίες οι
υπηρεσίες δεν λαµβάνουν υπ’ όψιν τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον

λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τρία λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέρ-

γειας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, να ξεκινήσω από το θεσµικό πλαίσιο και την πολι-

τική του Υπουργείου µας τώρα. 
Όπως σωστά είπατε, η αφετηρία ήταν η κοινή υπουργική από-

φαση του 2011 για την έγκριση του Ειδικού Πλαισίου Χωροταξι-
κού Σχεδιασµού και Αειφόρου Ανάπτυξης για τις υδατο-
καλλιέργειες, όπου καθορίζονται οι περιοχές ανάπτυξης υδατο-
καλλιεργειών για το σύνολο του ελληνικού χώρου. Επιπρόσθετα,

υπάρχει η πρόβλεψη στο νοµοσχέδιο 4447/2016 για τον χωρικό
σχεδιασµό της χώρας. Ειδικότερα στο άρθρο 5 αυτού του νόµου
προβλέπεται ότι τα ειδικά χωροταξικά πλαίσια αναθεωρούνται
ανά πενταετία, εφόσον προκύπτει τεκµηριωµένη ανάγκη γι’ αυτό,
από τις προβλεπόµενες από τον νόµο εκθέσεις αξιολόγησης. Δε-
δοµένου ότι η πενταετία έχει παρέλθει, αλλά και πληθώρα άλλων
ερωτηµάτων που κατατίθενται στη Διεύθυνση Χωροταξικού Σχε-
διασµού για τις υδατοκαλλιέργειες, θεωρείται αναγκαία η επί-
σπευση των διαδικασιών αναθεώρησής τους. 

Στο πλαίσιο της αξιολόγησης λοιπόν, το Υπουργείο, λαµβάνον-
τας υπ’ όψιν τα δεδοµένα φυσικά και από τις τοπικές κοινωνίες,
προσπαθεί να εξασφαλίσει και να διατηρήσει και την περιβαλ-
λοντική αξία των ευαίσθητων περιοχών, αλλά και να στηρίξει έναν
κλάδο ο οποίος είναι πολύ σηµαντικός.

Σε σχέση µε το δεύτερο υποερώτηµα, που αφορά τις ΠΟΑΥ,
η ίδρυση ΠΟΑΥ προϋποθέτει την υποβολή σχετικής πρότασης
που θα τεκµηριώνεται η εύρυθµη λειτουργία, καθώς και συντάσ-
σονται και οι µελέτες περιβαλλοντικών επιπτώσεων, οπότε η
θέση µας είναι πολύ σαφής. Θέλουµε την οργανωµένη µαζί µε
την περιβαλλοντική µελέτη και την ίδρυση των ΠΟΑΥ και αυτό
είναι ένα ευρωπαϊκό πλαίσιο το οποίο βάζει τάξη στο συγκεκρι-
µένο θέµα και ταυτόχρονα, δηµιουργεί και πολύ καλύτερο πλαί-
σιο επιπτώσεων και εξέτασης των περιβαλλοντικών και άλλων
επιπτώσεων.

Ειδικά τώρα για την ίδρυση ΠΟΑΥ στην περιοχή Λέρου και Κα-
λύµνου έχει υποβληθεί στο ΥΠΕΝ σχετικό αίτηµα. Στην προτεινό-
µενη ΠΟΑΥ περιλαµβάνονται οι υφιστάµενες µονάδες ιχθυοκαλ-
λιέργειας στη νήσο Λέρο και στις γειτονικές νησίδες, καθώς και η
υφιστάµενη µονάδα στα Γλαρονήσια µεταξύ Λέρου και Καλύµνου.
Οι προτεινόµενες νέες θέσεις θα κριθούν κατά τη διαδικασία αξιο-
λόγησης του αιτήµατος ίδρυσης της ΠΟΑΥ, στην οποία θα λη-
φθούν υπ’ όψιν φυσικά και οι απόψεις των υπηρεσιών και των
φορέων και της τοπικής κοινωνίας.

Όσον αφορά τώρα τις υφιστάµενες νόµιµα αδειοδοτηµένες
και λειτουργούσες µονάδες ιχθυοκαλλιέργειας, θα πρέπει να επι-
σηµάνουµε για µια ακόµη φορά ότι στηρίζουµε αυτόν τον κλάδο.
Είναι κατ’ εξοχήν εξαγωγικός κλάδος µε τεράστια επιτυχία και
έχει τεράστιο οικονοµικό αντίκτυπο στην ελληνική κοινωνία.

Άρα, στο πλαίσιο των ευρωπαϊκών οδηγιών και µε δεδοµένη
τη σηµασία του κλάδου, η θεσµοθέτηση των ΠΟΑΥ είναι µέτρο
προς αυτήν την κατεύθυνση και στήριξης του κλάδου, µε οργα-
νωµένη πλέον χωροταξική δόµηση και ταυτόχρονα, και αποσα-
φήνισης µε κανόνες και κανονιστικό πλαίσιο, το οποίο µετράει
τον περιβαλλοντικό αντίκτυπο και εξετάζει όλα τα θέµατα που
υπονοήσατε.

Εν κατακλείδι, αναγνωρίζουµε την τεράστια σηµασία των υδα-
τοκαλλιεργειών στην οικονοµία των παράκτιων και νησιωτικών
περιοχών. Ταυτόχρονα, αποτελεί στρατηγική επιλογή για µας η
χωροταξική πλέον τακτοποίηση όλου αυτού του τοµέα στην Ελ-
λάδα µε τη θεσµοθέτηση, την έγκριση και τη λειτουργία των
ΠΟΑΥ, οι οποίες επαναλαµβάνω, είναι ένα θεσµικό πλαίσιο αυ-
στηρά ευρωπαϊκό.

ΠΡΟΕΔΡΕΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο κ. Κα-
µατερός έχει τον λόγο.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ: Κύριε Υπουργέ, περίµενα την απάντηση
ότι η Κυβέρνηση –γιατί είναι στο πρόγραµµά της- θα αναθεωρή-
σει τα χωροταξικά αυτά σχέδια σε µια πιο ορθολογική κατεύ-
θυνση σε όφελος και της τοπικής κοινωνίας και της αειφόρου
ανάπτυξης.

Όµως, επιτρέψτε µου, είναι ευκαιρία να ξεκαθαρίσουµε τι γί-
νεται µε την ίδρυση των Περιοχών Οργανωµένης Ανάπτυξης
Υδατοκαλλιεργειών. Γιατί το σχέδιο θέλει κάποιο µεγάλο χρονικό
διάστηµα για να γίνει η αναθεώρηση των χωροταξικών, ενώ
όπως, ήδη εσείς είπατε -και το ξέραµε-, έχει υποβληθεί αίτηµα
για ίδρυση στην περιοχή περιοχής οργανωµένης ανάπτυξης.

Και όχι µόνο αυτό. Προχθές πήγε υπάλληλος της αποκεντρω-
µένης διοίκησης για να επιδώσει επιτόπου άδεια για εγκατά-
σταση ιχθυοκαλλιέργειας, επέκταση υφιστάµενης από δέκα
στρέµµατα σε σαράντα στην Κάλυµνο. Σε ερώτηση δική µου
προς τις υπηρεσίες: «Μα, καλά αφού έχετε την αντίθετη άποψη
και της τοπικής αυτοδιοίκησης, του δήµου και της περιφέρειας»,
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οµόφωνη, κύριε Υπουργέ, «ο κόσµος ξεσηκώνεται, κινητοποιεί-
ται, είναι έτοιµος για κινητοποιήσεις, γιατί δίνετε άδεια;». Και η
απάντηση ήταν ότι δεν είναι καθοριστική η άποψη της τοπικής
αυτοδιοίκησης.

Επειδή, κύριε Υπουργέ, ξέρετε πώς λειτουργούν οι υπηρεσίες
όλα αυτά τα περασµένα χρόνια και κάτω από ποιο καθεστώς, νο-
µίζω ότι έχουµε ευθύνη -και εσείς προσωπικά ως Υπουργός- στο
Υπουργείο, µέσα από αυτές τις διαδικασίες που εσείς είπατε ότι
είναι αναγκαίες για να ακολουθήσουµε, µέσα από τις διαδικασίες
της ίδρυσης Περιοχών Οργανωµένης Ανάπτυξης Υδατοκαλλιερ-
γειών, αλλά προς την κατεύθυνση της ορθολογικότερης διαχεί-
ρισης και για να µην γίνονται αυτά που γίνονταν µέχρι τώρα, όσα
αιτήµατα έρχονται που είναι στην αρµοδιότητα του Υπουργείου,
να τα εξετάζετε από κάθε άποψη και όχι µόνο τυπικά, όπως τα
εξετάζουν οι υπηρεσίες οι οποίες έχουν µια περιβαλλοντική µε-
λέτη που λέει τι µέτρα θα παίρνονται για να µην µολύνονται τα
νερά κ.λπ., αλλά να τα εξετάζετε ουσιαστικά και να δίνετε βάση
-γιατί ξέρει η τοπική κοινωνία τι τη συµφέρει και τι όχι-, στις απο-
φάσεις και των δηµοτικών συµβουλίων και των περιφερειακών.
Ίσως ως τότε -αυτό θα το κρίνετε εσείς, που ξέρετε καλύτερα-,
είναι σκόπιµο να υπάρχει κάποια εγκύκλιος προς τις υπηρεσίες,
που δίνουν αφειδώς άδειες, χωρίς να παίρνουν υπ’ όψιν τους τις
αποφάσεις των τοπικών κοινωνιών, να είναι πιο προσεκτικές. Και
εν πάση περιπτώσει, επειδή τον τελευταίο λόγο τον έχει το
Υπουργείο, είµαι σίγουρος ότι εσείς θα λαµβάνατε υπ’ όψιν σας
την άποψη των τοπικών κοινωνιών. 

Η Κάλυµνος για παράδειγµα, για να ενισχύσω αυτό που είπα
πριν ως προς τη σύγκρουση των χρήσεων, πέρα από αυτό που
σας είπα, δηλαδή ότι προβλέπεται καταδυτικό πάρκο µέσα σε
ζώνη που µπορεί να επιτραπεί ιχθυοκαλλιέργεια, έχει φοβερές
δυνατότητες ανάπτυξης σε άλλες δραστηριότητες -και πρέπει
να το κάνουµε- που είναι σε όφελος της τοπικής κοινωνίας, οι
οποίες είναι αντίθετες µε την ανάπτυξη των ιχθυοκαλλιεργειών.
Έχει κορεστεί, έχει αρκετές ιχθυοκαλλιέργειες. Βοηθούν. Έχει
τον αναρριχητικό τουρισµό, έχει τον καταδυτικό, έχει τον αλιευ-
τικό, πέρα από τα άλλα τα οποία αφορούν την ανάπτυξη τοπικών
προϊόντων, κ.λπ..

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Υπουργέ, θέλετε τον λόγο;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέρ-

γειας): Όχι, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστώ.
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 870/23-5-2017 επίκαιρη ερώ-

τηση δεύτερου κύκλου (Β’) του Βουλευτή Κυκλάδων του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικολάου Συρµαλένιου
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «αυ-
θαίρετες κατασκευές και καταπατήσεις παραλιών στη Μύκονο».

Κύριε Συρµαλένιο, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά για να ανα-
πτύξετε την επίκαιρη ερώτηση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, όλοι γνωρίζουµε ότι το πανέµορφο νησί της

Μυκόνου, που αποτελεί έναν από τους πιο ελκυστικούς παγκό-
σµιους τουριστικούς προορισµούς -ακριβώς γι’ αυτόν τον λόγο,
όπως και σε άλλες περιοχές υψηλής τουριστικής ανάπτυξης-,
οδηγεί πολλά αδηφάγα συµφέροντα να επιδιώκουν µια αλόγιστη
εκµετάλλευση της εξαίρετης φυσικής οµορφιάς, των ακτών, των
παραλιών και γενικότερα του φυσικού περιβάλλοντος του νη-
σιού, πέρα και πάνω από ισχύοντες νόµους. 

Τα τελευταία χρόνια έχουν γίνει πάρα πολλές καταγγελίες, δη-
µοτικών κινήσεων, συλλογικοτήτων, αλλά και απλών πολιτών.
Κάθε φορά που πάω στη Μύκονο ακριβώς αυτά τα πράγµατα
µού καταγγέλλουν. Πυκνώνουν καθηµερινά φαινόµενα πολεοδο-
µικής αυθαιρεσίας, παράνοµων κατασκευών, καταπατήσεις πα-
ραλιών, αιγιαλών, κ.λπ.. Μέχρι και ολόκληρα εµπορικά κέντρα
έχουν χτιστεί παράνοµα και λειτουργούν σε έναν βαθµό παρά-
νοµα. 

Χαρακτηριστικό είναι ότι η αστυνοµική δύναµη, η οποία και
αυτή δεν επαρκεί έχει κατασχέσει πάρα πολλά µηχανήµατα, µπε-
τονιέρες κ.λπ., τα οποία δουλεύουν τη νύχτα ακατάπαυστα για

να χτίσουν παράνοµα και όσα κατάσχονται, παρελαύνουν έξω
στον προαύλιο χώρο του αστυνοµικού τµήµατος. Χαρακτηρι-
στική περίπτωση, πέραν από όλες τις άλλες, είναι η περίπτωση
παραλίας του Πανόρµου, η οποία λειτούργησε από το 2016 µε
εστιατόριο χωρίς άδεια και παρά το γεγονός ότι η Αστυνοµία
σφράγισε το µαγαζί αυτό, την επόµενη µέρα συνέχισε να λει-
τουργεί. Η παραλία αυτή προστατεύεται πολλαπλώς, τόσο από
το προεδρικό διάταγµα χρήσεων γης το 2043/2005, όσο και ως
αρχαιολογικός χώρος, αλλά και ως υδροβιότοπος, ενταγµένος
στον κατάλογο των νησιωτικών υγροτόπων. 

Αυτά τα φαινόµενα είναι αποτέλεσµα της υποστελέχωσης
όλων των συναρµόδιων υπηρεσιών, κυρίως της Πολεοδοµίας,
όπου ένας µόνιµος πολεοδόµος έχει δικαίωµα υπογραφής και
αυτός είναι σε εκκρεµοδικία, διότι είχε σοβαρά ποινικά αδική-
µατα από τον Μάιο του 2016 τα οποία δεν έχουν τελεσιδικήσει.
Αυτήν τη στιγµή ξαναλειτουργεί, γιατί ακριβώς δεν υπήρχε άλλη
δυνατότητα. Έπρεπε να λειτουργήσει η Πολεοδοµία. Υπάρχουν
άλλοι δύο συµβασιούχοι χωρίς δικαίωµα υπογραφής. 

Το ερώτηµα, λοιπόν, είναι: Πρώτον, τι µέτρα θα πάρει το
Υπουργείο για να λειτουργήσει αποτελεσµατικά και ουσιαστικά
η πολεοδοµία του νησιού, δηλαδή να στελεχωθεί και να µπορεί
να κάνει τη δουλειά της; Γιατί οι ανάγκες είναι τεράστιες. 

Δεύτερον, πώς θα προστατευτούν οι παραλίες του εξαίρετου
φυσικού κάλλους και ειδικότερο ο Πάνορµος, αλλά και άλλες πα-
ραλίες; Θα υπάρξει τελικά άµεση παρέµβαση των επιθεωρητών
περιβάλλοντος, έτσι ώστε να διαπιστωθεί το µέγεθος και η ποι-
ότητα των παρανοµιών; Θα υπάρξουν συγκεκριµένες κυρώσεις
αλλά και κανόνες για να λειτουργήσει επιτέλους και η Μύκονος
στο πλαίσιο µιας χρηστής διοίκησης και προστασίας του εξαίρε-
του περιβαλλοντικού κάλλους που διαθέτει;

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον

λόγο έχει ο κύριος Υπουργός. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέρ-

γειας): Θα πω τρία πράγµατα. Το πρώτο έχει να κάνει µε το κα-
θεστώς της Μυκόνου. Η Μύκονος δεν έχει χαρακτηριστεί ως
«NATURA», όµως έχει τρεις νησιωτικούς υγρότοπους οι οποίοι
προστατεύονται, σύµφωνα µε τις διατάξεις του από το 2012 προ-
εδρικού διατάγµατος. Επίσης, υπάρχει από το 2015 ειδικό προ-
εδρικό διάταγµα για τη Μύκονο και για τις εκτός σχεδίου
περιοχές. Το Υπουργείο προφανώς είναι υπέρµαχο της νοµιµό-
τητας, της διαφάνειας και του σεβασµού. Συνεπώς, οι καταπα-
τήσεις παραλιών για κανέναν λόγο δεν µπορεί και δεν πρέπει να
είναι ανεκτές. 

Το δεύτερο θέµα αφορά την υποστελέχωση. Είναι όντως πα-
ράδοξο ότι στη Μύκονο δεν έχει ουσιαστικά προσωπικό ή Πολε-
οδοµία. Υπάρχει ένας µηχανικός, όπως είπατε σωστά. Στις 7
Απριλίου εγκρίθηκε η κάλυψη τριών θέσεων τακτικού προσωπι-
κού στον Δήµο Μυκόνου από το σύνολο των ογδόντα δύο εγκρί-
σεων που δόθηκαν στους ΟΤΑ Α’ και Β’ Βαθµού. Άρα, υπήρξε
µια προτεραιότητα στην κάλυψη των θέσεων πολιτικού µηχανι-
κού. Ακολούθως, ο δήµος αιτήθηκε οι θέσεις αυτές να είναι των
ειδικοτήτων πολιτικού µηχανικού, µηχανολόγου, µηχανικού. Συ-
νεπώς, στο ΑΣΕΠ θα προκηρυχθούν οι σχετικές εγκρίσεις των
τριών θέσεων που ανέφερα.

Όσον αφορά την πρόσληψη προσωπικού ιδιωτικού δικαίου
ορισµένου χρόνο ή µε σύµβαση µίσθωσης έργου, το Υπουργείο
Εσωτερικών µάς ενηµέρωσε ότι έχει ενηµερώσει όλους τους δι-
καιούχους της χώρας να υποβάλλουν τα αιτήµατά τους, προκει-
µένου αυτά να προωθηθούν για έγκριση. Μέχρι σήµερα από τον
Δήµο Μυκόνου δεν έχουµε το σχετικό αίτηµα.

Εκτάκτως για τη λειτουργία της Πολεοδοµίας, µέχρι να ολο-
κληρωθεί η στελέχωσή της µε το αναγκαίο προσωπικό που ανέ-
φερα, το Υπουργείο Εσωτερικών εξετάζει τη λειτουργία της µε
διοικητική υποστήριξη. 

Στο τρίτο ερώτηµα για τους ελέγχους, να υπενθυµίσω ότι από
το Υπουργείο Εσωτερικών στη νήσο Μύκονο έχουν σχηµατιστεί
δικογραφίες για παράβαση του ν.1539/38 περί προστασίας των
δηµοσίων χτισµάτων και του γενικού οικοδοµικού κανονισµού,
ενώ οι δυνάµεις της Ελληνικής Αστυνοµίας προχώρησαν σε
σειρά συλλήψεων στο πλαίσιο της αυτόφωρης διαδικασίας. Για
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τις παραβάσεις αυτές έχει ενηµερωθεί και ο Δήµος Μυκόνου. 
Υπάρχουν αρκετοί έλεγχοι που έχουν γίνει λόγω της σοβαρό-

τητας της κατάστασης. Εν τούτοις, αναγνωρίζουµε και δεσµευό-
µαστε ότι οι επιθεωρητές περιβάλλοντος θα εντάξουν άµεσα
στον προγραµµατισµό τους, τους περιβαλλοντικούς ελέγχους
στη Μύκονο, οι οποίοι θα λάβουν χώρα το συντοµότερο δυνατό. 

Τέλος να αναφέρω ότι κατά το έτος 2015 οι επιθεωρητές δό-
µησης είχαν συντονίσει τη διενέργεια κατεδαφίσεων στις αυθαί-
ρετες κατασκευές εντός αιγιαλού κατά µήκος της ακτής στην
περιοχή Καλαφάτη Μυκόνου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο κ.
Συρµαλένιος έχει τον λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Πραγµατικά ευχαριστώ πολύ τον
κύριο Υπουργό που φαίνεται ότι έχει κατανοήσει το µέγεθος του
προβλήµατος. Βεβαίως, από τη µια µεριά σαφώς είµαστε υπέρ
της τουριστικής ανάπτυξης και της υγιούς επιχειρηµατικότητας,
ταυτόχρονα όµως πρέπει να προστατεύσουµε το φυσικό περι-
βάλλον µε κανόνες που έχει θεσπίσει ή θα θεσπίσει στο µέλλον
η πολιτεία. 

Είναι πολύ σηµαντικό το ότι δεσµεύθηκε ο Υπουργός για την
κάθοδο των επιθεωρητών περιβάλλοντος στη Μύκονο. Από την
εµπειρία που έχουµε και από άλλες περιοχές οι µόνο δώδεκα επι-
θεωρητές περιβάλλοντος, που αν δεν κάνω λάθος υπάρχουν,
είναι ένας πολύ µικρός αριθµός για να αντιµετωπίσει τα πολύ µε-
γάλα προβλήµατα που υπάρχουν σε όλη την επικράτεια. Κατα-
λαβαίνουµε τις δυσκολίες, αλλά επίσης πρέπει να δείτε πέραν
της καθόδου και την επιτάχυνση των εκθέσεων των επιθεωρητών
αυτών. Συνήθως οι επιθεωρητές ζητάνε απολογία από κάποιες
τοπικές αρχές. Έρχεται αυτή η απολογία και µετά για να συνταχ-
θεί έκθεση και να ολοκληρωθεί η διαπίστωση τού τι έχει γίνει και
τού τι πρέπει να γίνει, αν πρέπει να ληφθούν µέτρα ή όχι, αργούν
πάρα πολύ. Υπάρχει µεγάλη καθυστέρηση, µε αποτέλεσµα να
µην έχουµε ουσιαστικά και πρακτικά αποτελέσµατα στην καθη-
µερινότητα.

Επίσης, είναι πολύ σηµαντικό αυτό που είπατε για τις τρεις θέ-
σεις µηχανικών στον Δήµο Μυκόνου, αρκεί αυτοί να στελεχώ-
σουν την Πολεοδοµία και να µη χρησιµοποιηθούν για άλλες
δουλειές, γιατί, όπως ξέρουµε, όλοι οι δήµοι αυτή τη στιγµή, ει-
δικά οι νησιωτικοί, αντιµετωπίζουν πρόβληµα υποστελέχωσης,
άρα µπορεί ο δήµαρχος να τους αξιοποιήσει σε άλλες δουλειές
και όχι εκεί που χρειάζεται. 

Κλείνοντας θέλω να πω ότι πραγµατικά όλες οι υπηρεσίες -και
οι δικές σας αλλά και άλλων συναρµόδιων Υπουργείων γι’ αυτά
τα θέµατα- θα πρέπει να βρουν έναν τρόπο να επιταχύνουν τους
ρυθµούς ελέγχων, µε την καλή έννοια του όρου, έτσι ώστε να µη
µένουµε απλώς σε κάποια επιφανειακά αποτελέσµατα. Πράγ-
µατι, η Αστυνοµία µε τη µικρή της δύναµη κάνει ό,τι µπορεί. 

Είχαµε µάλιστα επισκεφθεί πρόσφατα όλες τις υπηρεσίες στη
Μύκονο και οι τρεις Βουλευτές Κυκλάδων του ΣΥΡΙΖΑ και είδαµε
από κοντά ότι υπάρχει υποστελέχωση και στο Λιµενικό και στην
Αστυνοµία, φυσικά και στην Πολεοδοµία, αλλά και σε µια σειρά
άλλες δηµόσιες υπηρεσίες. Υπάρχει και το πρόβληµα ότι δεν βρί-
σκουν σπίτια να µείνουν. Είναι κι αυτό ένα άλλο µεγάλο ζήτηµα,
το οποίο αφορά κυρίως τα πολύ υψηλού επιπέδου τουριστικά
νησιά, αλλά και όλες τις περιοχές της χώρας. 

Εν πάση περιπτώσει, εγώ µένω στη δέσµευσή σας ότι οι επι-
θεωρητές περιβάλλοντος πολύ σύντοµα θα πάνε εκεί για να δια-
πιστώσουν από κοντά όλα αυτά τα προβλήµατα τα οποία θίξαµε. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Θα συ-

ζητηθεί η εντέκατη µε αριθµό 742/21-4-2017 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου (Β’) του Βουλευτή Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτή-
των Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου προς τον Υπουργό Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε τις υπέρογκες χρεώσεις σε
λογαριασµούς της ΔΕΗ. 

Νοµίζω ότι έγιναν και κάποιες εξαγγελίες του Πρωθυπουργού
προχθές στο Υπουργείο του κ. Σταθάκη. 

Έχετε τον λόγο για δυο λεπτά, κύριε Καµµένε, για να αναπτύ-
ξετε την επίκαιρη ερώτηση.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Καληµέρα, κύριε Υπουργέ.

Είχαµε τη χαρά να σας δούµε το πρωί σε πρωινό σταθµό. Δώ-
σατε αρκετές εξηγήσεις σε σχέση και µε την ερώτηση που έχω
καταθέσει από καιρό. Καλό είναι να συζητήσουµε κάποια πράγ-
µατα.

Έχω δυο παρατηρήσεις. Δεν θα σπαταλήσω ούτε τον δικό σας
χρόνο, ούτε του Προεδρείου και των συναδέλφων, διότι έχουν
αναλυθεί τα ζητήµατα. 

Το βασικό ζήτηµα που προκύπτει είναι ο τρόπος χρέωσης, το
δίκαιο και το άδικο της χρέωσης στις Υπηρεσίες Κοινής Ωφέ-
λειας. Όταν ξεπερνάς τις κιλοβατώρες και από 2000 πηγαίνεις
στις 2001 ή από τις 3000 πηγαίνεις στις 3001 δεν υπάρχει κλιµα-
κωτή χρέωση, αλλά υπάρχει χρέωση από την πρώτη κιλοβατώρα. 

Είδαµε ότι υπήρχε αυξηµένη κατανάλωση τον χειµώνα, για
τους γνωστούς λόγους, γιατί ο κόσµος λόγω των κοινοχρήστων
δεν είχε πετρέλαιο στα σπίτια και αναγκάστηκε να κάψει ρεύµα,
σόµπες και λοιπά. Έτσι αυξήθηκαν οι κιλοβατώρες κατανάλωσης
και σχεδόν διπλασιάστηκε η χρέωση στο νοικοκυριό, διότι δεν
υπήρχε το δίκαιο της κλιµακωτής χρέωσης. 

Θα επανέλθω στη δευτερολογία µου. Ας κάνουµε την πρώτη
µας συζήτηση να δούµε πώς προβλέπει το Υπουργείο και αν ανα-
µένεται να αποκατασταθεί η εν λόγω άδικη µεθοδολογία και να
αντικατασταθεί µε µια δίκαιη κλιµακωτή χρέωση, έτσι ώστε να
εξορθολογιστούν οι χρεώσεις και να προστατευθούν τα πραγ-
µατικά αδύναµα κοµµάτια του πληθυσµού.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέρ-

γειας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Όπως γνωρίζετε, ο τρόπος µε τον οποίο προσδιορίζονται τα

τιµολόγια της οικιακής κατανάλωσης -και αφορά όλους τους
προµηθευτές, δεν αφορά µόνο τη ΔΕΗ, αλλά όλους τους προ-
µηθευτές-, ο τρόπος τιµολόγησης είναι ενιαίος και έχει το πρό-
βληµα που εντοπίστηκε, ειδικά φέτος. Ενώ είναι σωστή η αρχή
του -που λέει ότι όσο µεγαλύτερη είναι η κατανάλωση τόσο ακρι-
βότερο είναι το ρεύµα, προκειµένου το µέτρο αυτό να είναι κα-
θαρά κοινωνικό µέτρο, δηλαδή τα µικρά σπίτια και τα µικρά
νοικοκυριά να πληρώνουν φτηνότερο ρεύµα από τα νοικοκυριά
τα οποία έχουν πολύ υψηλή κατανάλωση, λόγω µεγάλης κατοι-
κίας ή άλλων χρήσεων-, ενώ, λοιπόν, η αρχή είναι σωστή, ο τρό-
πος που µέχρι τώρα γίνεται ο υπολογισµός έχει τη µορφή µιας
σκάλας, την οποία περιγράψατε πολύ καλά. Έχει χαµηλή τιµή το
ρεύµα µέχρι τις 1.500, τις 2.000 και ούτω καθεξής. Μόλις γίνει
2.001 είναι σκάλα και αλλάζει όλος ο τρόπος υπολογισµού. Αυτό
θεωρείται εν πολλοίς άδικο και ότι παραβιάζει τη σωστή αρχή
πάνω στην οποία στηρίζεται η ιδέα της προοδευτικότητας της
τιµής.

Φέτος τον χειµώνα -τα στατιστικά πλέον τα έχουµε- είχαµε µια
αύξηση 9% της κατανάλωσης -κατά µέσο όρο- των νοικοκυριών,
για τους λόγους που εξηγήσατε, και αυτό όντως άλλαξε κλίµακες
και εκτίναξε τους λογαριασµούς ρεύµατος, καθώς έβαλε την
υψηλότερη τιµή στο σύνολο της κατανάλωσης και αυτό προκά-
λεσε αυξήσεις της τάξης του 20%, 25% και 30%.

Επιπρόσθετα, είναι και το θέµα των ΥΚΩ, τα οποία ακολουθούν
κατ’ αναλογίαν την τιµή του ρεύµατος. Τα ΥΚΩ, όπως ξέρετε,
είναι η δαπάνη την οποία πληρώνουµε όλοι οι καταναλωτές, για
να υπάρχει ενιαία τιµή σε όλη την Ελλάδα, ενώ τα νησιά έχουν
πολύ υψηλό κόστος παραγωγής, επειδή έχουµε µονάδες παρα-
γωγής που παράγουν µαζούτ, πετρέλαιο κ.λπ., το οποίο είναι
πολύ πιο ακριβό από την παραγωγή που γίνεται µε λιγνίτη ή µε
άλλες µορφές. Συνεπώς αυτό το εξτρά κόστος των νησιών το
πληρώνουµε όλοι οι καταναλωτές. Απέναντι σε αυτό το θέµα έγι-
ναν οι εξαγγελίες, και στο πρώτο και στο δεύτερο θέµα, επ’
αφορµή της παρουσίας του Πρωθυπουργού, τις οποίες διατύ-
πωσε ευθέως προχθές. Και τα δύο προβλήµατα προσπαθούµε
να τα αντιµετωπίσουµε: Το µεν ένα, τα ΥΚΩ, µε επιτάχυνση των
διασυνδέσεων των νησιών. Ολοκληρώνονται οι «Κυκλάδες 1», οι
«Κυκλάδες Β», είναι σε αρκετά προχωρηµένο στάδιο η διασύν-
δεση Πελοποννήσου - Κρήτης, θέλουµε να επιταχύνουµε τη δια-
σύνδεση Κρήτης - Αττικής. Συνεπώς η µία απάντηση είναι αυτή. 
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Η δεύτερη είναι ότι η Ρυθµιστική Αρχή Ενέργειας, η ανεξάρ-
τητη αρχή που διαµορφώνει τα τιµολόγια, εξετάζει και άµεσα θα
έχει συγκεκριµένες προτάσεις για το πώς θα εξοµαλυνθεί η χρέ-
ωση του ρεύµατος και, αντί της µορφής της σκάλας που έχουµε
αυτή τη στιγµή, να υπάρξει µια πιο προοδευτική και πιο γραµµική
µεταβολή, η οποία θα δηµιουργήσει ένα δικαιότερο σύστηµα
χρέωσης.

Επαναλαµβάνω, αυτό θα είναι δεσµευτικό για όλους τους πα-
ρόχους ενέργειας και την τιµολόγησή τους και συνεπώς είναι και
επιδιώκουµε να είναι µια αλλαγή η οποία θα είναι προς όφελος
του καταναλωτών.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Είχαν

δηλώσει στην Επιτροπή Θεσµών που είχαµε ακρόαση την ΡΑΕ
ότι σε έναν µήνα -έχουν περάσει ήδη είκοσι µέρες- θα υποβάλουν
τις προτάσεις για τη µείωση του τιµολογίου. Οπότε περιµένουµε
όλοι µε αγωνία.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας): Κοντά είµαστε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Καµµένο, έχετε τον λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Έχετε δίκιο, κυρία Πρόεδρε.
Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ, διότι καλύψατε το σύνολο της

ερώτησής µου µε την απάντησή σας. Θα καταθέσω στα Πρα-
κτικά κάποιους υπολογισµούς που έχω κάνει για αυτή την έξτρα
κιλοβατώρα, προς γνώση και ενηµέρωση και των συναδέλφων.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Καµµένος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Προκύπτει ένα άλλο ερώτηµα. Εδώ πέρα εµείς ξεκινήσαµε ως
Κυβέρνηση και δεχτήκαµε τον ΕΝΦΙΑ. Να θυµίσω προς το Σώµα
και όσους µάς ακούν ότι αυτό ξεκίνησε από την παρανοµία του
κ. Βενιζέλου να βάλει τον ΕΕΤΗΔΕ στον εισπρακτικό µηχανισµό
της ΔΕΗ. Τα χρέη της ΔΕΗ αυξήθηκαν επειδή ο κόσµος αντί για
το ρεύµα πλήρωνε και τον φόρο του ακινήτου από το 2012 και
µετά, οπότε του αυξήθηκε τόσο πολύ ο φόρος, που δεν µπο-
ρούσε να πληρώσει και το ρεύµα. Να µη λαϊκίσουµε λέγοντας
για τα µαγκάλια και αυτά που τραβήξαµε και αυτά που ζήσαµε.

Συνεχίζουµε, όµως, να έχουµε χρεώσεις µέσα στον λογαρια-
σµό της ΔΕΗ υπέρ τρίτων και προκύπτει ένα ερώτηµα που έχει
έρθει µε επιστολές στο γραφείο µου και το λέω για να το συζη-
τήσουµε µελλοντικά, εάν δηλαδή η διακοπή ρεύµατος για οφειλή
υπέρ τρίτου είναι συνταγµατική ή όχι. Ειλικρινά σας το λέω,
έχουν έρθει τεκµηριωµένες προτάσεις και δεν ξέρω και τι να πω. 

Δηλαδή εάν δεν πληρώσεις το ΥΚΩ, αν δεν πληρώσεις την ΕΡΤ
ή αν δεν πληρώσεις τον ΑΔΜΗΕ ή δεν πληρώσεις χρεώσεις
δήµου, οι οποίες εισπράττονται µέσα από τον λογαριασµό της
ΔΕΗ -επειδή δεν έχεις, δεν λέω ότι το κάνεις επιτηδευµένα, διότι
θυµάστε ότι είχε γίνει και παλιά, δεν πληρώνω το µεν, πληρώνω
το δε-, αν δεν έχεις τη δυνατότητα να πληρώσεις µια χρέωση
υπέρ τρίτων, είναι συνταγµατικό να διακόψεις το ρεύµα ενός πο-
λίτη; 

Αυτό είναι κάτι το οποίο θα το αντιµετωπίσουµε, διότι πλέον οι
χρεώσεις υπέρ των τρίτων είναι πάρα πολλές, µπαίνει και ένας
ΦΠΑ πάνω εκεί, υπάρχει το άδικο, όπως είπαµε και αναγνωρί-
σαµε όλοι, της µη κλιµακωτής και δίκαιης χρέωσης, οπότε φου-
σκώνει όλος ο λογαριασµός και πρέπει να εγκύψουµε πάνω στο
πρόβληµα.

Ξαναλέω, ας δούµε λίγο το θέµα του κοινωνικού τιµολογίου
και το αν πρέπει να κόβουµε το ρεύµα σε ανθρώπους που πραγ-
µατικά και αποδεδειγµένα δεν µπορούν βάσει εισοδηµατικών κρι-
τηρίων –διότι ελέγχονται πλέον, διασταυρώνονται τα πάντα- να
πληρώσουν χρέωση υπέρ τρίτου, που εισπράττεται µέσω της
ΔΕΗ.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ορίστε,

κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέρ-

γειας): Θα ήθελα να διευκρινίσω κάτι απλώς, επειδή τώρα πια οι
λογαριασµοί της ΔΕΗ είναι πολύ διάφανοι, αλλά κι επειδή η

αγορά ενέργειας έχει χωριστεί: χωριστά είναι η ΔΕΗ που παρά-
γει ενέργεια, χωριστό είναι όµως το δίκτυο που µας µεταφέρει
το ρεύµα στο σπίτι µας, χωριστό είναι το ένα θέµα ή το άλλο, χω-
ριστό είναι το ΕΤΜΕΑΡ, χωριστό θέµα η αποζηµίωση που δίνουµε
στους παραγωγούς ανανεώσιµων πηγών ενέργειας. Ο διάφανος
αυτός λογαριασµός είναι επιβεβληµένος και, µε βάση τους ευ-
ρωπαϊκούς κανονισµούς, δεν πρέπει να συγχέεται µε πιθανές
χρεώσεις τρίτων, που πλέον στον λογαριασµό της ΔΕΗ είναι
πολύ συγκεκριµένες, και αυτές είναι για τα δηµοτικά τέλη, την
τηλεόραση και κάποια άλλα. 

Άρα να είναι σαφές και στους καταναλωτές ότι και το ΕΤΜΕΑΡ
και ο ΑΔΜΗΕ και τα ΥΚΩ κ.τ.λ., αυτές τις χρεώσεις τις διαβάζουµε,
αλλά είναι χρεώσεις που παραµένουν εντός της ενέργειας, δεν
είναι επιπρόσθετες χρεώσεις προς τρίτους. Μοιράζεται ένα ποσό
που πηγαίνει σε αυτούς που είναι υπεύθυνοι για την υψηλή ή χα-
µηλή τάση στη µεταφορά ενέργειας ή για την αποζηµίωση των
ΑΠΕ και εισπράττονται µεν και αποζηµιώνονται οι παραγωγοί
αυτών, άρα ανακυκλώνονται χρήµατα µέσα από αυτή τη διαδικα-
σία.

Ο διάφανος λογαριασµός όµως είναι ένα βήµα, διότι παλαι-
ότερα δεν ήταν διάφανο το τι πληρώναµε και πού. Σήµερα, λοι-
πόν, εφόσον έχουν χωριστεί και τα διάφορα τµήµατα της αγοράς
ενέργειας, ήταν επιβεβληµένο να είναι αυτό σαφές σε όλους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε, κύριε Υπουργέ.

Θα ανακοινώσω τώρα τις επίκαιρες ερωτήσεις που δεν θα συ-
ζητηθούν. Υπάρχει και έγγραφο της Γενικής Γραµµατείας της Κυ-
βέρνησης όσον αφορά τις ερωτήσεις αυτές, που δεν θα συζητη-
θούν. 

Δεν θα συζητηθεί, λοιπόν, η δεύτερη µε αριθµό 864/22-5-2017
επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου (Β’) του Βουλευτή Κοζάνης
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Κασαπίδη προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Επιδηµικές προ-
σβολές εντόµου σε δασικά οικοσυστήµατα προξενούν απώλεια
εισοδήµατος σε κτηνοτρόφους του Νοµού Κοζάνης. Αναξιοποί-
ητα 100 εκ. ευρώ σχετικού µέτρου του ΠΑΑ 2014 - 2020», λόγω
αναρµοδιότητας. Αρµόδιο Υπουργείο είναι το Υπουργείο Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας.

Η τρίτη µε αριθµό 862/22-5-2017 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου (Α’) του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Λα-
ρίσης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµ-
προύλη προς την Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τα προβλήµατα λειτουργίας
και το σχέδιο κλεισίµατος του Θεραπευτηρίου Χρόνιων Παθή-
σεων Παίδων Σκαραµαγκά, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
του ερωτώντος Βουλευτή.

Η πρώτη µε αριθµό 858/19-5-2017 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου (Α’) του Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Μάριου Σαλµά προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε τους διασταυρωτικούς ελέγχους ΟΠΕ-
ΚΕΠΕ στη Λεπενού Αιτωλοακαρνανίας, δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του αρµόδιου Υπουργού και θα επαναπροσδιοριστεί
για συζήτηση.

Η δεύτερη µε αριθµό 863/22-5-2017 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου (Α’) του Βουλευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την άµεση αντιµετώπιση του
προβλήµατος που έχει προκύψει µε τους συµβασιούχους στην
καθαριότητα των ΟΤΑ, δεν θα συζητηθεί, λόγω κωλύµατος του
αρµόδιου Υπουργού και θα επαναπροσδιοριστεί για συζήτηση.

Η τέταρτη µε αριθµό 622/20-3-2017 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου (Β’) του Βουλευτή Μαγνησίας της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Χρήστου Μπουκώρου προς τον Υπουργό Εσωτερικών,
σχετικά µε την πληρωµή της µεταφοράς µαθητών µέσω ειδικών
µαθητικών δελτίων µε δηµόσια συγκοινωνία, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του αρµόδιου Υπουργού και θα επαναπροσδιο-
ριστεί για συζήτηση.

Η τρίτη µε αριθµό 856/17-5-2017 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου (Α’) του Βουλευτή Α’ Πειραιώς του Λαϊκού Συνδέσµου -
Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Κούζηλου προς την Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, µε θέµα:
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«Περί κύριας συντάξεως Ελλήνων ναυτικών», δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος της Υπουργού Εργασίας.

Η τέταρτη µε αριθµό 861/22-5-2017 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου (Α’) του Βουλευτή Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Εµµανουήλ Συντυχάκη προς την Υπουργό Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την ακύρωση των πιστοποιητικών των ατόµων µε χρό-
νιες παθήσεις από τα Κέντρα Πιστοποίησης Αναπηρίας (ΚΕΠΑ),
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος της Υπουργού Εργασίας.

Η πέµπτη µε αριθµό 857/18-5-2017 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου (Α’) του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Ποταµιού κ. Γεωργίου
Αµυρά προς την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά
µε τα ωράρια µουσείων και αρχαιολογικών χώρων κατά τη θερινή
περίοδο, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος της Υπουργού Πο-
λιτισµού και Αθλητισµού κ. Λυδίας Κονιόρδου, εξαιτίας ανειληµ-
µένων υποχρεώσεων.

Η πρώτη µε αριθµό 859/19-5-2017 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου (Α’) του Βουλευτή Μαγνησίας της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Χρήστου Μπουκώρου προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μετα-
φορών, σχετικά µε τον τουρισµό µε ελαφρά αεροπλάνα, δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υφυπουργού Μεταφορών και
Υποδοµών κ. Μαυραγάνη, εξαιτίας φόρτου εργασίας.

Η δεύτερη µε αριθµό 860/22-5-2017 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου (Α’) του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Λαϊκού Συν-
δέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Αντωνίου Γρέγου προς τον Υπουργό
Εσωτερικών, µε θέµα: «Βεβήλωση του ιερού µνηµείου του
“Αγνώστου Στρατιώτου”, ως αποτέλεσµα συνεχούς ατιµωρη-
σίας», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Αναπληρωτή
Υπουργού Εσωτερικών κ. Τόσκα, εξαιτίας φόρτου εργασίας.

Η τρίτη µε αριθµό 874/23-5-2017 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου (Β’) του Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Σάκη Βαρδαλή προς τους Υπουργούς Οι-
κονοµικών και Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την Ελληνική Βιοµη-
χανία Οχηµάτων «ΕΛΒΟ Α.Β.Ε.», δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του Υπουργού Οικονοµικών κ. Ευκλείδη Τσακαλώτου,
εξαιτίας φόρτου εργασίας.

Η ένατη µε αριθµό 737/11-4-2017 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου (Β’) του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Ποταµιού κ. Γεωργίου
Αµυρά προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την υπόθεση
«SIEMENS», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού
Οικονοµικών κ. Ευκλείδη Τσακαλώτου, εξαιτίας φόρτου εργα-
σίας.

Η τρίτη µε αριθµό 888/23-5-2017 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου (Β’) του Ανεξάρτητου Βουλευτή Αχαΐας κ. Νικολάου Νι-
κολόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Στο
“Φέρτε πίσω τα λεφτά”, τι απάντησε η Πρόεδρος της Ελβετίας
Ντ. Λόιτκαρντ;», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος της Υφυ-
πουργού Οικονοµικών κ. Αικατερίνης Παπανάτσιου, εξαιτίας
φόρτου εργασίας.

Η έκτη µε αριθµό 711/10-4-2017 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου (Β’) του Βουλευτή Δράµας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Δη-
µητρίου Κυριαζίδη προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφο-
ρών, σχετικά µε την υλοποίηση του έργου της κατασκευής του
οδικού άξονα «Δράµα – Αµφίπολη», δεν θα συζητηθεί λόγω
απουσίας του κ. Σπίρτζη εκτός Αθηνών.

Η δέκατη τρίτη µε αριθµό 740/21-4-2017 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου (Β’) του Βουλευτή Ηρακλείου της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον Υπουργό Υποδοµών
και Μεταφορών, µε θέµα: «Δηµιουργία νέων υπηρεσιών δηµο-
σίων έργων – αποδυνάµωση του “Οργανισµού Ανάπτυξης Κρή-
της (ΟΑΚ)” – σε τέλµα τα δηµόσια έργα στην Κρήτη», επίσης δεν
θα συζητηθεί λόγω απουσίας του Υπουργού κ. Σπίρτζη εκτός
Αθηνών.

Η δέκατη µε αριθµό 738/11-4-2017 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου (Β’) του Βουλευτή Ευβοίας του Λαϊκού Συνδέσµου -
Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Μίχου προς τον Υπουργό Παιδείας,
Έρευνας και Θρησκευµάτων, µε θέµα: «Χωρίς καµµία ενηµέ-
ρωση εγκαταστάθησαν λαθροµετανάστες στο Γυµνάσιο Πεντέ-
λης», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κ. Γαβρόγλου,
εξαιτίας φόρτου εργασίας.

Η πρώτη µε αριθµό 2885/25-1-2017 ερώτηση του κύκλου ανα-

φορών και ερωτήσεων του Βουλευτή Δράµας της Νέας Δηµο-
κρατίας  κ. Δηµητρίου Κυριαζίδη προς τον Υπουργό Παιδείας,
Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυ-
βέρνησης σε ό,τι αφορά τη λειτουργία και το µέλλον του Τµήµα-
τος Αρχιτεκτονικής Τοπίου του ΤΕΙ Ανατολικής Μακεδονίας και
Θράκης που εδρεύει στη Δράµα, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύ-
µατος του Υπουργού κ. Γαβρόγλου, εξαιτίας  φόρτου εργασίας.

Η δωδέκατη µε αριθµό 747/24-4-2017 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου (Β’) του Βουλευτή Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµανουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε τη λειτουργία της Ψυχιατρικής Κλινικής του
Γενικού Νοσοκοµείου Χανίων «Ο Άγιος Γεώργιος», δεν θα συζη-
τηθεί λόγω κωλύµατος του Αναπληρωτή Υπουργού Υγείας κ.
Παύλου Πολάκη.

Η δεύτερη µε αριθµό 3933/6-3-2017 ερώτηση του κύκλου ανα-
φορών και ερωτήσεων του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης της Ένω-
σης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς τον Υπουργό Οικονοµίας
και Ανάπτυξης, σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση περιφερειακών αε-
ροδροµίων, δεν θα συζητηθεί, λόγω κωλύµατος του Αναπληρωτή
Υπουργού Οικονοµίας και Ανάπτυξης κ. Χαρίτση.

Η πέµπτη µε αριθµό 699/6-4-2017 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου (Β’) του Βουλευτή Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Αθανασίου Δαβάκη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την πε-
ραιτέρω αποδυνάµωση του Κέντρου Υγείας Καστορείου του
Δήµου Σπάρτης, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουρ-
γού Υγείας κ. Ανδρέα Ξανθού, εξαιτίας φόρτου εργασίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα πέντε µαθήτριες και µαθητές και πέντε
συνοδοί εκπαιδευτικοί τους από το ιδιωτικό δηµοτικό σχολείο
«Εκπαιδευτήρια “Ο Απόστολος Παύλος”». 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα δύο Αµερικανοί φοιτητές και δύο καθηγητές τους από
το πανεπιστήµιο «ST. JOHN’S». 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο
για ένα λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ορίστε,
κύριε συνάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Όπως γνωρίζετε και διαβάσατε πριν
από λίγο, ήταν να συζητηθεί µία επίκαιρη ερώτησή µου προς τον
Υπουργό Υγείας, στη σειρά των ερωτήσεων που αναβάλλονται,
µεταξύ των οποίων και η δική µου. Αυτή την ερώτηση την έχω
καταθέσει από τον Απρίλιο και µε συνεχή κωλύµατα και επικλή-
σεις φόρτου εργασίας ο κύριος Υπουργός δεν έρχεται να απαν-
τήσει. Για τη σπουδαιότητα του θέµατος δεν θέλω να αναφερθώ
τώρα, γιατί θα υπεισέλθω στην ουσία της υποθέσεως, παρ’ ότι
αφορά ζητήµατα υγείας και θα έπρεπε να υπάρχει σε πρώτη
προτεραιότητα στις αρµοδιότητες του Υπουργού. Η επίκληση
φόρτου εργασίας µάς κάνει να πιστεύουµε ότι οι παριστάµενοι
Υπουργοί, που τους συγχαίρω που έρχονται και απαντούν, µε-
ταξύ των οποίων και ο κ. Σταθάκης, δεν έχουν τόσο φόρτο ερ-
γασίας για να έρχονται στη Βουλή. Για να µη φτάσουµε, κυρία
Πρόεδρε, στο σηµείο αυτού που είπε ο κ. Καµατερός πριν από
λίγο, να ζητάµε συγγνώµη στον Υπουργό που σας φέρνουµε στη
Βουλή να µας απαντήσετε. 

Κυρία Πρόεδρε, o χώρος αυτός που εκπροσωπείτε αυτή τη
στιγµή εσείς, το Προεδρείο -θα παρακαλούσα να κάνετε συγκε-
κριµένη αναφορά στον κύριο Πρόεδρο της Βουλής-, είναι χώρος
δηµόσιας λογοδοσίας της Κυβερνήσεως. Η Κυβέρνηση προσκα-
λείται στη Βουλή θεσµικά για να απαντήσει στους Βουλευτές και
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τουλάχιστον ο ατυχής χαρακτηρισµός ότι «υπάρχει φόρτος ερ-
γασίας και δεν έρχεται να απαντήσει στη Βουλή» πρέπει να απα-
λείφεται. Είναι θλιβερό αυτό το οποίο συµβαίνει. Όχι τώρα µόνο.
Συνέβαινε και στο παρελθόν, αλλά τώρα πλέον έχει θεσµοθετη-
θεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Εντάξει,
κύριε Δαβάκη. Όπως είπατε, δεν είναι µόνο η δική σας ερώτηση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, δεν παίζει κανέναν
ρόλο αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Έναν
µήνα έχει καθυστερήσει. Είπατε ότι είναι από τον Απρίλιο. Υπάρ-
χουν και άλλες από τον Ιανουάριο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Ωραία, ακόµα χειρότερα, κυρία Πρό-
εδρε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Αυτό,
όµως, συµβαίνει, τι να κάνουµε;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κλείνω µε αυτό, κυρία Πρόεδρε. 
Ζητώ να έρθει την επόµενη φορά ο Υπουργός. Αφορά το κέν-

τρο υγείας µιας περιοχής όπως είναι ο ορεινός Ταΰγετος και
συγκεκριµένα το Κέντρο Υγείας Καστορείου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Εντάξει.
Όλοι οι τοπικοί Βουλευτές ενδιαφέρονται για τα ζητήµατα των
κατοίκων.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Μην το οµογενοποιείτε, κυρία Πρό-
εδρε, και το υποβιβάζετε κατ’ αυτόν τον τρόπο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Πώς να
το κάνουµε;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Είµαι ήδη διαλλακτικός µαζί σας, σας
συµπαθώ…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Εντάξει,
αλλά είστε και εκτός διαδικασίας. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Δεν είµαι καθόλου εκτός διαδικα-
σίας. Θα παρακαλούσα… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε και θα το µεταβιβάσω και εγώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Θα παρακαλούσα να απαντάτε ως
Πρόεδρος του Σώµατος και όχι ως συνήγορος της Κυβέρνησης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ως τέ-
τοια απαντώ. Σας έδωσα, λέω, παράτυπα τον λόγο. Έχετε ενη-
µερωθεί από τη Γραµµατεία ότι δεν θα συζητηθεί η ερώτησή
σας. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Παρακαλώ να απαντάτε ως Πρό-
εδρος του Σώµατος και όχι ως εκπρόσωπος της Κυβερνήσεως!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Το να
έρχεσθε εδώ και να κάνουµε συζήτηση περί αυτού, δεν έχει
νόηµα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Είστε Πρόεδρος του Σώµατος, δεν
είστε εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Μα, δεν
απαντώ ως εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ. Εφαρµόζω τον Κανονισµό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Εγώ είµαι πολύ ευγενής. Μην το χα-
λάσετε… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Δαβάκη, µη δοκιµάζετε την ανοχή µου.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Παρακαλώ να διαβιβάσετε στην Κυ-
βέρνηση… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Δαβάκη, µη δοκιµάζετε την ανοχή µου. Σας έδωσα τον λόγο πα-
ράτυπα. Τέλος!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Να εκπροσωπείτε το Σώµα, παρα-
καλώ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ολο-
κληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Με τη

συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.11’ λύεται η συνεδρίαση για
την προσεχή Δευτέρα 29 Μαΐου 2017 και ώρα 18.00’, µε αντικεί-
µενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: α) συζή-
τηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της υπ’ αριθµόν
26/15-5-2017 επερώτησης, κατά το άρθρο 134 παράγραφος 2
του Κανονισµού της Βουλής, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη
που έχει διανεµηθεί.
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